
1 
 

Dagordning och handlingar 

 

 

 

 

 

 

 

 



2 
 

 

Förslag till dag- och arbetsordning ordinarie distriktskongress 2024 
 

1.  Kongressens öppnande 

2.  Upprop 

3. Beslut om kongressens offentlighet 

4.  Val av mötesfunktionärer  

a) två kongressordförande  
b) två sekreterare  
c) två justeringsledamöter  
d) fyra rösträknare varav en sammankallande  

 
5. Fastställande av dag- och arbetsordning 

6. Val av media/redaktionsutskott 

7.  Verksamhetsberättelse 2023 

8. Revisorernas berättelse 2023 

9.  Bokslutsdispositioner  

10.  Beslut om ansvarsfrihet 2023 

11.  Länsriksdagsgruppens berättelse 2023 

12.  Regiongruppens berättelse 2023 

13.  Stiftfullmäktigegruppernas berättelse 2023  

14. Process för framtagande av valsedlar till Kyrkovalet 2025 

15. Val till distriktsstyrelsen och revisorer 

16.  Gästen har ordet 

17. Utdelning av Tage Erlanders Hedersmedalj 

18. Ombudsfördelning  

19.  Behandling av inkomna motioner 

20. Kongressens uttalande  

21. Kongressens avslutning 
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Förslag till arbetsordning 
 
Kongressens arbetstider: 

Lördagen den 13/4 09.30 till cirka 16.30, ajournering för lunch föreslås ske mellan 

12.00-13.00 

Kaffe serveras vid ankomst samt vid lunch och under eftermiddagen. 

Ombudens tjänstgöring: 

Byte av ombud medges inte under kongressens gång. 

Diskussionsordning: 

1. Ordet begärs hos tjänstgörande ordförande skriftligt 
2. Förslag skall, för att kunna behandlas, vara skriftliga  
3. Talartid för distriktsstyrelsens föredragande, motionär eller av motionär utsedd 

talesperson är begränsad till fyra (4) minuter i sitt första anförande. Övriga 
diskussionsinlägg två (2) minuter.  
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Distriktsstyrelsen 
Ordinarie ledamöter 

Anders Henriksson, Kalmar, ordförande 

Peter Wretlund, Oskarshamn, kassör 

Helen Nilsson, Vimmerby, vice ordförande 

Robert Rapakko, Mönsterås, studieledare 

Jonas Erlandsson, Högsby, facklig ledare 

Martina Aronsson, Alsterbro 

Gunnar Jansson, Västervik 

Lena Hallengren, Kalmar 

Jarkko Pekkala, Emmaboda 

Matilda Wärenfalk, Mörbylånga  

Nermina Mizimovic, Hultsfred 

Marie Johansson, Borgholm 

Björn Petersson, Torsås 

 

Ersättare 

Michael Ländin, Kalmar 

Angelica Katsanidou, Överum 

Tobias Fagergård, Nybro 

Daniel Nestor, Vimmerby 

Lejla Radovic, Mönsterås 

 

Adjungerade: Tomas Kronståhl, riksdagsledamot, Laila Naraghi, riksdagsledamot, Jussi Gröhn, 

LO-distriktet, Ellen Persson, SSU Kalmar län, Andreas Erlandsson, Kommunförbundet, Johan 

Persson, Partistyrelsen, Catrin Alfredsson, S-kvinnor Kalmar län, Tormod Nesset 

  

Verkställande utskottet 

Anders Henriksson, Kalmar 

Helen Nilsson, Vimmerby 

Peter Wretlund, Oskarshamn 

Lena Hallengren, Kalmar 

Gunnar Jansson, Västervik 

  



7 
 

 

Revisorer 

Monica Anderberg, Torsås 

Ylva Hällblad, Kalmar 

Michael Granstedt, Färjestaden 

 

Ersättare 

Ove Kåreberg, Mönsterås 

Diana Bergeskans, Högsby 

Doris Johansson, Kalmar 

 

Antal sammanträden  

Verkställande utskottet har haft 11 protokollförda möten. Distriktsstyrelsen har haft 12 

protokollförda möten varav ett per capsulam.  

 

Representation i partistyrelsen 

Ordinarie ledamot - Lena Hallengren, Kalmar och ersättare - Johan Persson, Kalmar. 

Personal 
Gunilla Johansson, förste ombudsman (t o m 18 augusti) 

Cecilia Clausen, förste ombudsman (fr o m 1 oktober) 

Helén Samuelsson, sekreterare 

Kajsa Johansson, ombudsman med ansvar för studier och kommunikation (vikarierande förste 

ombudsman 19 augusti – 30 september) 

Richard Ilett, politisk sekreterare för regionen 

Annika Högberg, ombudsman med ansvar för kommunikation och studier samt stöd till riksdagsledamöterna. 

(tjänstledig till 2026) 
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Valberedning 2023–2027 
Ordinarie ledamöter 

Krister Örnfjäder, Västervik, sammankallande 

Catarina Bentsrud, Nybro 

Andreas Erlandsson, Oskarshamn 

Renée Solstad, Mönsterås 

Tommy Rälg, Hultsfred 

Sören Bondesson, Torsås 

Eva Berglund, Vimmerby 

Bength Andersson, S. Öland 

Jeanette Sandström, N. Öland 

Roger Holmberg, Kalmar 

Stig-Ove Andersson, Emmaboda 

Karl-Axel Blom, Högsby 

Jussi Gröhn, fackliga utskottet 

Adjungerad: Ellen Persson, SSU 

 

 

Ersättare 

Maud Lindqvist, Västervik 

Martina Hessel, Nybro 

Anita Hultgren, Oskarshamn 

Martina Engström, Mönsterås 

Konny Bogren, Hultsfred 

Christina Lönnqvist, Torsås 

Kenneth Björklund, Vimmerby 

Carina Adolfsson Elgestam, S. Öland (t o m 28/11 2023) 

Julius Winberg Sääf, N. Öland 

Marie Simonsson, Kalmar 

Per Adolfsson, Emmaboda 

Helene Josefsson, Högsby 

Mahlin Bergman, fackliga utskottet 

 

Distriktskongressen  
Socialdemokraterna i Kalmar län genomförde sin distriktskongress den 22 april i Oskarshamns 

Folkets Park. Temat för kongressen var det säkerhetspolitiska läget i världen och internationellt 

arbete. Under förmiddagen hölls sedvanliga kongressförhandlingar och innan lunch hälsades 

några av kongressens gäster välkomna. Jesper Eneroth från Olof Palmecentret talade om 

internationell solidaritet och kongressens huvudtalare och partistyrelsens representant Lena 

Micko. Lena talade om hur vi går vidare mot nästa val, om klimatet, brottsligheten men 

framförallt vad vår huvuduppgift är fram till nästa val. Efter talet var det frågestund. 

Under lunchen hölls ett seminarium med temat Internationellt arbete i Kalmar län. På seminariet 

medverkade Helene Björklund, riksdagsledamot från Blekinge och ledamot i Försvarsutskottet 
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hon om hur det säkerhetspolitiska läget i världen påverkar oss. Övriga medverkande var Kajsa 

Lönegård och Jesper Eneroth från Palmecentret samt socialdemokrater i Kalmar län som 

engagerar sig i det internationella arbetet; Matilda Wärenfalk, Mörbylånga, Henrik Nilsson Bokor 

Torsås, Maria Ixcot Nilsson, Emmaboda och Björn Petersson, Torsås, Lena Hallengren, Kalmar, 

Richard Ilett, Kalmar och Tormod Nesset, Oskarshamn. 

Efter lunchen startade kongressen med en paneldiskussion om det säkerhetspolitiska läget med 

Helene Björklund, Lena Hallengren och Anders Henriksson.  

Tage Erlanders Hedersmedalj delades ut till Evy Annér, Nybro och Roland Swedestam, Torsås. 
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Motioner – uppföljning  
Motion 

Beslut som föranleder 
åtgärd för PD 

Åtgärd År/Datum för åtgärd 

1.Avdragsrätt för 
medlemsavgiften till 
facket 

Bifall till motionen Fortsätta driva frågan. 2024 

3. Ta kontroll över 
framtiden. 

Ge länets 
riksdagsledamöter i 
uppdrag att följa frågan 
utifrån de 
frågeställningar 
motionären lyfter. 

Riksdagsledamöterna 
fortsätter följa frågan i 
sitt arbete 

2023 och fortsatt framåt 

6. Elevassistenternas 
arbetssituation 

Bifall till motionen Motionen är 
vidarebefordrad till 
berörda. 2023 

7. Ta vara på 
landsbygdens 
mervärden 

Bifall till motionen Motionen är 
vidarebefordrad till 
berörda. 

2023 

8. Accelerera 

omställningen för 

fossilfria bränslen 

och fordonsflotta 

Bifall till motionen Socialdemokraterna i 
Kalmar län fortsätter 
att driva frågan. 

2023/2024 

9. Moderna fossilfria 

krispaket 

Bifall till motionen Socialdemokraterna i 
Kalmar län fortsätter 
att driva frågan. 

2023/2024 

10. Framtidens mat Bifall till att-sats 2, 3 och 

4 

Socialdemokraterna i 
Kalmar län fortsätter 
att driva frågan.  

   

2023/2024 
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Studieverksamheten 
I januari hölls en kandidatutbildning i Blomstermåla Folkets hus. Syftet med utbildningen var att 

stärka våra främsta kandidater i sina nya uppdrag och kompetensutveckla dem ibland annat deras 

arbete med det praktiska arbetet i fullmäktige eller nämnd, relationen mellan politiker, 

tjänstepersoner och personal. Därtill hölls pass om offentligheten och uppdraget.  

Funktionsutbildning för förtroendevalda i arbetarekommunerna hölls i september. Det var 

riktade utbildningar utifrån vilket uppdrag deltagarna har i sin arbetarekommun. Ett koncept som 

var mycket uppskattat av deltagarna.  

Arbetarekommunerna har fortsatt ansvar för att introducera nya medlemmar och erbjuda dem 

medlemsutbildning steg 1, därtill har en digital medlemsutbildning tillhandahållits av 

partidistriktet.  

Under året har ett arbete med studiekluster testats för att se om det varit möjligt att samarbeta 

över kommungränserna för att öka antalet medlemsutbildningar. Dessa studiekluster har fört 

samman tre närliggande arbetarekommuner och startat upp ett samtal om gemensamma 

utbildningar.  

 

Fackliga utskottet 
I det fackliga utskottet som leds av Jarkko Pekkala med support av Kajsa Johansson har det suttit 

representanter från LO-distriktet Småland Blekinge, Byggnads, IF metall, GS-facket, Handels, 

Målarna, Elektrikerna och SECO. Utskottet har träffats fyra gånger, varav en där besök 

genomfördes på Xylem samt Vilhelm Moberggymnasiets industritekniska utbildning. 

Förhoppningen är att vi även framåt genomför våra träffar på LO medlemmars arbetsplatser. 

Lena Hallengren har deltagit på möte och föredragit förutsättningar för höstbudget på riksnivå. 

Delar av utskottet deltog på LO Småland/Blekinges arbetsmarknadsdag som arrangerades i 

Växjö. Verksamhetsansvarig har även deltagit på partiets centrala facklig-politiska träffar samt LO 

centrala träffar. Partiets facklig-politiska strategi som partistyrelsen beslutade om är vägledande i 

arbetet framåt. Det finns en gemensam önskan om att det facklig politiska arbetet skall stärkas 

och att resultatet skall resultera i ett bra valresultat i EU-valet 2024. 

 

Internationella utskottet 
Partidistriktets internationella grupp består av Matilda Wärenfalk (internationell ledare), 

Mörbylånga, Henrik Nilsson Bokor, Torsås, Tormod Nesset, Oskarshamn, Maria Ixcot Nilsson, 

Emmaboda, Björn Petersson, Torsås och Richard Ilett, Kalmar.  

 

Partidistrikten i Kalmar, Jönköping och Kronoberg har tillsammans med Olof Palmecentret 

(OPC) och Education & Training Unit (ETU) ett projekt i Sydafrika. Uppstarten av projektet 

blev försenat på grund av pandemin men har nu kommit i gång. Under våren deltog Matilda 

Wärenfalk tillsammans med Azra Muranovic, Jönköping, och Joakim Pohlman, Kronoberg, i en 

förstudieresa till Östra Kapprovinsen i Sydafrika. Syftet med resan var att identifiera lämpliga 

områden för samarbete mellan ETU och partidistrikten. Under förstudieresan fick delegationen 

också möjlighet att besöka Sveriges ambassadör Håkan Juholt på residenset. 
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Till skillnad från tidigare projekt som partidistriktet deltagit i är det inte ett samarbete mellan två 

partier som är i fokus utan hur vi som partidistrikt kan stötta och stärka olika grupper i 

civilsamhället. De målgrupper som identifierades under förstudien var unga och kvinnor. 

Projektets huvudfokus kommer att vara att bidra med kunskaper och erfarenheter kring ökat 

engagemang hos unga och att stärka kvinnors ställning i samhället. Exempel på angelägna ämnen 

är jämställdhet, mäns våld mot kvinnor, HBTQIA+ och klimatutmaningar. 2024 är sista året i 

den pågående programperioden. Finansiering inför kommande period (2025-2029) är osäker då 

regeringen ännu inte fastlagt riktlinjerna för SIDA. 

Under året har även Lena Hallengren, Tomas Kronståhl och Björn Petersson besökt Sydafrika 

genom riksdagen.  

 

Rådsgruppen  
Rådsgruppen har träffats digitalt varje fredag under året för en kort avstämning om aktuella 

frågor. Det gemensamma arbetet har mynnat ut i bland annat en skrivelse till 

finansdepartementet gällande hur staten behöver gå in och stötta kommunernas ekonomi under 

2023 och 2024, denna skrivelse undertecknades av samtliga kommunstyrelsers ordföranden 

oavsett partitillhörighet i hela distriktet. Rådsgruppen har också varit en källa för 

erfarenhetsutbyte och givit möjligheter till att snabbfotat kunna ge stöd till varandra i svåra 

situationer.  

Medlemsvärvning  
Partidistriktet hade ambitiösa värvarmål inför året 2023. Målet var att stärka vår organisation 

genom att både utveckla värvandet samt att bli bättre på att välkomna och aktivera nya 

medlemmar. För att uppnå en positiv medlemsutveckling behöver vi årligen värva minst 300 nya 

medlemmar samt minska utträdet. 

Vi hade en negativ trend fram till november månad då vi lyckades hämta hem något av 

medlemstappet genom att genomföra en medlemsvärvartävling samt genom att i samtliga forum 

påminna om vikten av att ständigt arbeta för att bli fler medlemmar.  

Vi nådde inte upp till våra mål utan får dra lärdom av detta inför kommande år.  
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Medlemsstatistik – 31 december 2023  
 

  Totalt Varav nya Mål 2023 Varav betalande 

Västervik  296 24 50 273 

Vimmerby  103 2 20 97  

Hultsfred  157 8 20 143  

Högsby  83 2 10 76 

Oskarshamn  285 22 30 265 

Mönsterås  177 4 20 167 

Kalmar  499 47 70 456 

Emmaboda  174 9 15 159  

Nybro  181 12 25 166  

Norra Öland  167 5 20 160 

Södra Öland  120 8 20 110 

Torsås  79 13 10 72 

Totalt  2 321 156 310 2 144  
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Första maj 
Västervik 

Talare: Stefan Löfven, fd statsminister 

Ungdomstalare: Miranda Pettersson, Västervik 

Vimmerby 

Talare: Helen Nilsson, kommunalråd och Elin Ljunggren, LO 

Hultsfred 

Talare: Stefan Löfven, fd statsminister och Tomas Söreling, oppositionsråd 

Ungdomstalare: Simon Josefsson, SSU 

Oskarshamn 

Talare: Erik Jonsson, ordförande GS-facket avd 3 

Mönsterås 

Talare: Pontus Georgsson, förbundsordförande Pappers och Robert Rapakko, oppositionsråd 

Ungdomstalare: Elin Sejnehed, Oskarshamn 

Kalmar 

Talare: Morgan Johansson, gruppledare, utrikesutskottet och Kim Karlsson, LO 

Ungdomstalare: Ellen Persson, SSU 

 

Nybro 

Talare: Katarina Lindbäck, kommunal och Martin Andersson, ak-ordförande 

Ungdomstalare: Ale Grankrona, SSU 

 

Emmaboda 

Talare: Morgan Johansson, gruppledare, utrikesutskottet och Frida Larsson, S-kvinnor 

Ungdomstalare: Inés Ixcot Nilsson, SSU 

 

Norra Öland/Borgholm och S. Öland/Mörbylånga 

Talare: Henrik Nilsson Bokor, kommunalråd i Torsås och Mahlin Bergman, Kommunal 

Ungdomstalare: Frida Johansson, SSU 
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Centrala besök  

Under året har besök och aktiviteter i distriktet varit färre beroende på bland annat omsättning av 

personal.  

16-17 maj  

Helene Fritzon, EU-parlamentariker besökte More Biogas i Kalmar och medverkar på ett 

välbesökt fysiskt och digitalt möte i Kalmar där hon berättade bland annat om sitt arbete i 

Bryssel. 

27 juni 

Vår partiledare Magdalena Andersson besökte Böda Camping på norra Öland tillsammans med 

partisekreterare Tobias Baudin. 

 

Möten, träffar och kampanjer 
15 februari 

Träff med arbetarekommunernas ordförande och studieledare i Blomstermåla Folkets Hus 

26 februari – 2 april 

Digital turné – VU träffade arbetarekommunernas styrelser i zoom 

Mars och maj 

Nationell värvarinsats/Vårkampanj  

12-13 maj 

Strategi för valvinst på Ekerum, länets socialdemokrater träffades och jobbade med 

mellanvalsstrategin 

Höstkampanj/medlemsvärvarkampanj 

Fokus på medlemsvärvning och partidistriktet utlyser värvartävling. 

7 november 

Digital träff med arbetarekommunernas ordförande 

18-19 november 

Verksamhetsforum i Nässjö, deltagare från länets arbetarekommuner samlades inför EP-valet 

2024 
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Arbetarekommunernas föreningar 

Västerviks 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Ankarsrum 

Edsbruk 

Gamleby 

Gunnebo 

Hjorted 

Västerviks södra 

Västerviks norra 

Skärgårdsföreningen 

Överum 

IF Metall Dackebygden 

S-kvinnor i Västervik 

SSU Västervik 

 

Vimmerby 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Frödinge 

Södra Vi 

IF Metall 

 

Hultsfreds 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Hultsfreds Norra 

Hultsfreds Södra 

IF Metall 

SSU Hultsfred 

 

Högsby arbetarekommun 

Direktanslutna  

Fagerhult/Grönskåra 

Fågelfors 

Långemåla 

IF Metall 

SSU Högsby 

Oskarshamns 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Innerstaden 

Mysingsö 

IF Metall 

SSU Oskarshamn 

Oskarshamnsgruppen STS 

Oskarshamns s-kvinnor 

 

Mönsterås 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Ålem/Blomstermåla 

Mönsterås/Timmernabben 

Fliseryd 

IF Metall 

S-kvinnor Fliseryd 

SSU Mönsterås 

 

Kalmar arbetarekommun 

Direktanslutna  

Funkabo 

Kalmar Södra 

Lindsdal/Läckeby 

Norrliden 

Rinkabyholm/Hossmo 

Rockneby 

Södermöre 

Smedby 

S i Centrala Kalmar 

Courage 

Byggnads 

IF Metall 

Kommunal Kalmar län 

Direktanslutna STS 

SSU Kalmar 

Kalmar S-kvinnor 

Axis Mundi 

Emmaboda 

arbetarekommun 

Direktanslutna  

Emmaboda s-kvinnoklubb 

 

Nybro arbetarekommun 

Direktanslutna  

Abbetorp/Bäckebo 

Alsterbro 

Nybro 

Nybro Broderskapsgrupp 

SSU Nybro 

 

 

Norra Ölands 

arbetarekommun 

Direktanslutna 

IF Metall 

Röda Bönor 

SSU Borgholm 

 

Södra Ölands 

arbetarekommun 

Färjestaden 

Mörbylånga 

IF Metall 

Södra Ölands s-kvinnor 

SSU Mörbylånga 

 

Torsås arbetarekommun 

Direktanslutna  

IF Metall 
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Slutord  
När det nu är dags för oss att lägga verksamhetsåret 2023 till handlingarna gör vi det med två 

bilder framför oss, där båda är lika sanna – samtidigt. Den ena – allt vi har och allt vi levererat i 

kommuner, regioner och stat, i världsklass och med stolthet. Den andra – de stora utmaningarna 

vi står i och inför, de oroliga tider vi lever i. Kanske de största och oroligaste på väldigt länge. 

Vi behöver hjälpas åt att komma ihåg, i tider när svåra beslut och svarta nyheter duggar tätt – om 

nedskärningar, prisökningar och skjutningar – att se allt det fantastiska som välfärden också 

skapar. För det finns inget parti som är så djupt förknippat med välfärden som vi 

socialdemokrater. Oavsett om vi är i majoritet eller minoritet, är vårt förtroende och vår förmåga 

att styra eller få chans att styra djupt förknippat med invånarnas tillit till välfärden. När andra 

partier tjänar på splittring, oro och ilska, tjänar vi på sammanhållning och tilltro. Och det är allt 

mer tydligt att det också tjänar Sverige som land. 

Vi lever i en orolig tid och en orolig omvärld. Det är fortsatt krig i Ukraina och på Gazaremsan 

och vårt syfte som socialdemokrater stärks av vår omvärldsanalys. När Sverige och världen blir 

kallare och ensammare måste vi vara en enande kraft.  

”Samhället är människans verk – om något är fel kan vi ändra på det” så sa Olof Palme och trots 

att det är över 35 år sedan Palme gick bort så är just de orden lika aktuella som dagen de 

uttalades. Vår viktigaste uppgift som arbetarrörelse är att visa på hopp och framtidstro och att en 

annan värld är möjligt. För att göra det måste vi organisera oss.  

Vi behöver bli ännu fler och vi behöver vara ännu starkare. Det är med en stark organisation som 

vi vinner val och det är först då vi kan förändra samhället med socialdemokratiska reformer för 

rättvisa, jämlikhet och jämställdhet. Det är vårt mål och vårt syfte. 

Det är allas vårt gemensamma ansvar! Vi behöver tillsammans skapa en bättre och roligare 

verksamhet att välkomna våra medlemmar till. Vi behöver tillsammans ha ett starkt 

medlemsmottagande för att engagera de som kommer nya till oss och skapa det meningsfulla i 

det politiska engagemanget.  

Nu blickar vi framåt och mot att vinna nästa val. Först europaparlamentsvalet som äger rum den 

9 juni, därefter kyrkovalet 2025 men framför allt valet 2026! Och vinna val gör vi bara genom att 

vara närvarande i människor vardag och genom att alltid vara socialdemokrater och bära vår 

värdegrund ut i alla sammanhang vi befinner oss i. Vi är en folkrörelse och vi är folket som håller 

rörelsen i rörelse. Vi ska finnas på gator och torg, i föreningsliv, i fikarum och vi ska diskutera 

motioner och politik på våra medlemsmötet.  

Under 2024 kommer vi lägga extra mycket fokus på att växa, utbilda och påverka.  

Distriktsstyrelsen vill tacka för ett gott samarbete under verksamhetsåret och tar nu sikte mot en 

stark valrörelse under 2024 samt ett utvecklande år tillsammans.  

Framåt tillsammans! 
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Distriktsstyrelsen 2024 

Anders Henriksson 

Peter Wretlund 

Helen Nilsson 

Robert Rapakko 

Jonas Erlandsson 

Martina Aronsson 

Gunnar Jansson 

Lena Hallengren 

Jarkko Pekkala 

Matilda Wärenfalk  

Nermina Mizimovic 

Marie Johansson 

Björn Petersson 
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_____________________________________________ 
Länsriksdagsgruppens berättelse 
Partidistriktets riksdagsledamöter är Lena Hallengren (gruppledare i riksdagen), Laila Naraghi 

(civilutskottet) och Tomas Kronståhl (miljö- och jordbruksutskottet). Under året som gått har 

ledamöterna genomfört olika former av påverkansarbete. De har skrivit debattartiklar, skriftliga 

frågor till regeringen och aktivt deltagit i debatter.  

En mängd verksamhetsbesök har genomförts runt om i partidistriktet. De har besökt alla länets 

folkhögskolor i en satsning där alla folkhögskolor i hela landet ska besökas. Verksamhetsbesöken 

har berört flera olika branscher i hela partidistriktet, bland annat inom träindustri, 

arbetsmarknadsenhet, cirkulärt återbruk och högteknologiska industrier.  

Tillsammans med SSU har ledamöter besökt skolor där de fått prata i klassrum och fört kampanj 

tillsammans med medlemmar från SSU. Vid ett skolbesök i Oskarshamn deltog även SSUs 

ordförande Lisa Nåbo.  

Ledamöterna har deltagit i de kampanjer som varit under året, de har varit med vid torgmöten, 

marknader och dörrknackningar.  

Under året som gått har ledamöterna fått ett gott genomslag i media även om det är tydligt att det 

är svårare att få media att delta vid verksamhetsbesök än tidigare när vi satt i regeringsställning.  
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Regiongruppens berättelse  
Sveriges nöjdaste patienter, Sverige bästa sjukhusmat, effektiva akutmottagningar, hög 

kostnadseffektivitet är bara några av de utmärkelser som Region Kalmar län fått under 2023. 

2023 är ett år som präglats av ekonomisk återhållsamhet där varje krona måste vändas för att 

fortsatt möjliggöra en högkvalitativ vård i Kalmar län. Under våren tog vi initiativ om att ge 

regionstaben i uppdrag att se över ekonomin för att se hur vi kan stabilisera regionens ekonomi 

och effektivisera där det går utan att göra några stora hugg i verksamheten. Det har lett till att vi 

sett över allt från portofrågor till att ta krafttag om att minska hyrbemanningen. KLT har tagit 

stora kliv för att hantera sitt underskott med prisjustering, turjustering med mera. 

SCV-majoritetens arbete fungerar väl där vi tillsammans med Centerpartiet och Vänsterpartiet 

styr Region Kalmar län. Under året har vi hittat bra arbetssätt för samarbetet och vi tar oss an 

utmaningarna tillsammans.  

Regiongruppen inledde året med en kickoff i Söderköping med samtliga majoritetspartier där vi 

gick igenom aktuella frågor och planerade för 2023. Under våren tog vi fram politiska riktlinjer 

inför budgetarbete som sedan ledde till Regionplanen för 2024-2026. Utbildningsdagarna ägde 

rum på Ekerum resort med fokus på utbildning, teambuildning och politikutveckling.   

Våra politiska företrädare har deltagit i olika kampanjaktiviteter i länet, verksamhetsbesök och 

hospitering. Verksamhetsbesök har skett både inom regionens verksamheter och hos olika 

organisationer och företag i hela Kalmar län.  

Samverkan utanför länet är viktigt. Ledningsgruppen har haft överläggningar med ledande 

socialdemokrater från Jönköping och Östergötland med fokus på fortsatt stark samverkan mellan 

våra sjukvårdsregioner. Vi fick även besök av socialdemokrater från Region Västernorrland och 

delade arbetssätt och erfarenheter för att utveckla sjukvårdspolitiken.  

Den nya mandatperioden har präglats av en svår ekonomisk tid men också tydligt att vi har en ny 

regering. Regionerna har fått mindre ekonomiskt stöd och fått ta en ny roll i påverkansarbetet. Vi 

har tagit flera initiativ för att påverka regeringens och Trafikverkets förslag om att 

Stångedalsbanan och Tjustbanan inte kommer få anslutning i Linköping när de bygger om sin 

station. Vi har haft dialog med vårt parti internt, med Trafikverket, med trafikutskottet i 

riksdagen och med ansvarig minister Andreas Carlsson. Frågan om att offentligt anställd personal 

ska ange papperslösa har vi tagit ställning emot till regeringen och skicka den skrivelse till dem att 

vi inte tänker tvinga regionens medarbetare ange patienter. Vi har tagit omtag kring 1177 på 

telefon för att öka tillgängligheten och minska telefonköerna.  

Det har varit ett omtumlande år på många sätt men vi är stolta över de resultat regionens 

verksamhet presterar trots ekonomisk svåra tider. I Kalmar län finns Sveriges nöjdaste patienter 

och vi kommer fortsätta arbeta för att våra länsinvånare ska få det ännu bättre.  

Kalmar den 16 februari 2024  

Mattias Adolfson    Angelica Katsanidou 

Gruppordförande regiongruppen  Regionstyrelsens ordförande 
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Rapport från stiftsgruppen i Växjö stift 
2023 års stiftsverksamhet har till stora delar haft fokus på klimatfrågor, något som startades upp 
under 2022. 4 sammanträden har genomförts under året varav ett varit utlokaliserat till 
Oskarshamn. Vi har fortfarande digitala gruppmöten, vilket medger att många fler har möjlighet 
att närvara. Vi har också ett kort gruppmöte samma morgon som fullmäktige äger rum.  
Ett arbete med stiftets strategi för framtiden har påbörjats under 2023 och kommer vara ett 
större arbete under 2024. 
Medlemsutvecklingen går fortfarande åt fel håll, vad det kommer att innebära för svenska kyrkans 
verksamhet, blir nya utmaningar för oss att ta tag i. Det kommer med all säkerhet påverka det 
diakonala arbetet, ett arbete som har fått en allt mer viktig roll i vårt samhälle då det som händer i 
vår omvärld också påverkar människor i Sverige.  
Stiftets uppdrag att omhänderta vårt kulturarv blir allt mer närvarande. Hur ska vi klara 
uppdraget? 
Kyrkoantikvariska ersättningar och kulturarvets bevarande är stor och komplicerad fråga. Det är 
svårt att få de ekonomiska medlen från staten att räcka till allt som behöver göras. Här behöver 
det ageras för att öka resurserna från staten. 
 
 
Med Guds rika välsignelse 
Stiftsfullmäktigegruppen /gm 
Marie Johansson Gruppledare 
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Rapport från s-gruppen i stiftsfullmäktige 
Linköpings stift  

Den socialdemokratiska gruppen i stiftsfullmäktige består av 17 ordinarie ledamöter samt 8 

ersättare. Gruppen har representanter från Östergötlands, Jönköpings och Kalmar läns 

partidistrikt. Majoriteten av gruppens ledamöter kommer från Östergötland. 

Stiftsfullmäktige sammanträder tre gånger per år, två möten för budgetbehandling på hösten samt 

ett vår/försommarmöte för verksamhetsberättelse och årsredovisning. Stiftsfullmäktige, liksom 

de flesta andra fullmäktigeförsamlingar, beslutar huvudsakligen i mål, strategi, val- och 

budgetfrågor. 

Den socialdemokratiska gruppen i stiftsfullmäktige sammanträder tre gånger per år. Detta i 

samband med stiftsfullmäktiges möten. Under 2023 hade gruppen även ett lördagsmöte för att 

stämma av det andra året av mandatperioden och blicka framåt mot kyrkovalet 2025. 

Socialdemokraterna har valteknisk samverkan med ett antal nomineringsgrupper för att 

säkerställa inflytande och representation i de styrande organen.  

Socialdemokraterna i stiftsfullmäktige och stiftsstyrelsen är drivande och arbetar aktivt för att 

värna om en öppen och demokratisk folkkyrka. 

Händelser under 2023  

• En ny biskop, Marika Markovits, mottogs den 21 januari i Linköpings domkyrka. 
 

• Arbetet med en ekonomiskt hållbar organisation, bland annat genom att stimulera till 

samarbete mellan Gransnäs ungdomsgård, Vårdnäs stiftsgård, Vadstena folkhögskola och 

Pilgrimscentrum, fortgår. 
 

• Ett strategiskt styrdokument för stiftsstyrelsen 2023 - 2026 har tagits fram och 

implementering av årsvisa verksamhetsplaner sker för närvarande. Arbetet med att 

begränsa antalet fokusområden pågår. 
 

• Ett arbete har gjorts för att stärka beredskapen i händelse av oförutsedda kriser och krig. 
 

• Antagande och spridande av ”Stiftets färdplan för klimatet”. 
 

S-gruppen i stiftsfullmäktige, Linköpings stift 

gm/Monica Silfvenius 
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SSU i Kalmar län 
Verksamhetsåret 2023 startade med distriktsårskonferensen den 4:e mars. Under 

distriktsårskonferensen valdes Ellen Persson om som distriktsordförande för SSU Kalmar län. 

Det valdes en ny distriktsstyrelse med Viggo Kaliff, Inés Ixcot Nilsson, Ale Grankrona, Frida 

Johansson, Mirna Obeid och Felicia Karlsson. Distriktsårskonferensen tog även ställning i flera 

frågor, både rörande politiska inriktningar och organisatoriska mål som tog form i 

verksamhetsplanen. 

Verksamhetsårets främsta fokus var vår förbundskongress och att skola och samla våra 

medlemmar som gått med under valåret och förvalta deras initiativtagande till att gå med i SSU. 

Vi hade turen att ha Simon Josefsson som vår ombudsperson fram till den sista 

september då han valde att lämna på grund av studier. Att ha en ombudsperson är något som 

underlättar mycket för SSU distrikt. 

Under sommaren hade SSU sin förbundskongress där många viktiga beslut togs och där vi även 

reviderade våra stadgar för organisationen. Kalmar län åkte dit med en stark delegation som 

jobbat igenom de olika områdena som skulle komma upp på förbundskongressen. 

Under hösten har fokus varit på studier och värvning. Vi har hållit i en grundkurs 1 vilket var 

väldigt lyckat vilket bidrar till att vi har fler engagerade medlemmar. Vi har även kunnat kampanja 

på olika skolor och detta tack vare förbundets satsning på regionala ombudspersoner som ska 

underlätta för oss i distrikten. De regionala ombudspersonerna har varit ute och kampanjat på 

skolor med hjälp av distriktsstyrelsen vilket lett till en medlemsökning vilket varit roligt. 

På distriktsårskonferensen sattes målet att SSU Kalmar län skulle vara 350 medlemmar till 

årsskiftet 2023/2024. Medlemsantalet landade tyvärr inte på så höga siffror vilket är tråkigt. Vi 

landade istället på 244 medlemmar varav 226 aktiva medlemmar. Vi är ändå nöjda över detta och 

ser fram emot ett nytt år med nya utmaningar. 

Med ovanstående text tackar 2023-års distriktsstyrelse för förtroendet och ställer sina platsertill 

förfogande. 

 

Ellen Persson Inés Ixcot Nilsson 

Viggo Kaliff  

Ale Grankrona 

Frida Johansson  

Mirna Obeid 

Felicia Karlsson 
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S-kvinnor i Kalmar län  
Det finns 7st klubbar: Västervik, Fliseryd, Borgholms Röda Bönor, Södra Öland, 

Kalmar, Oskarshamn och Emmaboda.   

Styrelsen: 
Catrin Alfredsson, ordförande  
Pernilla Andersson, Vice ordförande  
Ewa Klase, kassör  
Annika Karlsson  
Vakant 
Ewa Ståhl  
Louise Bergstedt  
Ersättare  
Kicki Norrby  
Inger Sundbom  
Gunilla Ekström  
Klara Björkum  
  

Verksamhet  

Fokus 2023 har legat på att vara synliga under året. 

Den 2 april hade vi årsmöte i Oskarshamn.   

Tidningsartiklar har vi haft i media. Samt synts på sociala medier.  

2 representanter var med på S-kvinnors kongress som hölls i Norrköping den 25-27 augusti. Det 

var Klara från Västervik och Catrin från Oskarshamn. Annika Strandhäll valdes åter till 

ordförande för S-kvinnor. Många viktiga motioner antog på kongressen. Samt fyra uttalanden 

antogs, Satsa 30 miljarder på välfärden, Flera feminister behövs i Europaparlamentet, Stoppa 

sexuellt våld som vapen i konflikt och Norrköping förtjänar kultur! 

Nya stadgar antogs och arbetades fram under kongressen. 

Klara och Catrin uppmanar medlemmar att läsa på S-kvinnors hemsida för att ta del av det som 

beslutades på kongressen och tackar för förtroendet för att få representera Kalmar län. 

I november arrangerades En vecka fri från våld i Kalmar län i år igen, många bra föreläsningar 

fanns att delta på. 

Slutord  

S-kvinnor är socialdemokratiska feminister som ställer klasskamp, kvinnokamp och antirasistisk 

kamp sida vid sida. 

En jämställd värld är möjlig!  

 S-kvinnor i Kalmar län, februari 2024 

Catrin Alfredsson, ordförande 
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Socialdemokrater för Tro- och Solidaritet i 
Kalmar län 
Kalmar Läns distriktet för Socialdemokrater för Tro och Solidaritet var under året organiserade i 

grupp i Oskarshamn. Grupperna i Tjust, Mönsterås, Hultsfred, Kalmar och Nybro har inte valt 

styrelser, Kontaktmän upprätthåller kontakten, och medlemmarna är direktanslutna till distriktet.  

Distriktsstyrelsen har varit sammansatt av Leif Brandt Vetlanda ordförande. Veronica Brandt 

sekreterare. Leif Brandt har fungerat som kassaförvaltare, då ingen kassör kunnat väljas och vice 

ordförande har varit Antti Akkanen, Kalmar, samt av ledamoten Per-Inge Malmgren Västervik. 

Ersättare har varit Evy Annér och Laila Naraghi, Oskarshamn. Distriktets arbete har under året 

inriktats på av förbundets aktualiserade aktiviteter. Verksamheten har under året präglats av 

pågående pandemi. Distriktet arbetade aktiv i årets allmänna val. 

Socialdemokrater för Tro och Solidaritet som är det namnet på förbundet, som betyder att vårt 

arbete öppnas för, och välkomnar som medlemmar, troende ur andra trosinriktningar. Beslutet 

har inneburit större öppenhet och namnet speglar även att förbundet är ett mer modernt 

förbund. 

Partidistriktet höll sin distriktskongress i Oskarshamn, där STS distriktets ordförande Leif Brandt 

var inbjuden gäst. Distriktets ordförande Leif Brandt medverkade på förbundets 

förbundsstyrelsemöte i Stockholm under september månad. STS:are från vår region i Sveriges 

Riksdag är ledamöterna Laila Naraghi och Tomas Kronstål samt förste ersättare Björn Petersson. 

Distriktet hade vid årsskiftet 30 medlemmar. De flesta medlemmar är direkt anslutna till 

distriktet, som enskilt anslutna medlemmar. 

 

Kalmar län i mars 2024. 

Leif Brandt  

Veronica Brandt  

Antti Akkanen 

Per-Inge Malmgren                        
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Unga Örnar 
Unga Örnar finns sedan 2021 åter igen i länet då återupprättandet av distriktet upptogs.  

Under året har distriktet medverkat vid Unga Örnars DODO-konferens i Örebro där 

distriktsledningar från hela landet samlades kring att utveckla verksamheten genom 

erfarenhetsutbyte.  

Distriktet har under året haft en aktiv avdelning. UÖ Torsås har deltagit vid Unga Örnars 

Sydläger. Ett årligt evenemang anordnat vecka 27 av distrikt från Skåne, Blekinge och Kronoberg 

med ca 120 deltagare i från runtom hela landet. Ifrån Torsås deltog 5 barn i åldrarna 10-13 

tillsammans med 2 ledare under lägerveckan fylld av bad och lek blandat med demokratisk 

bildning.  

 

Under året har möjligheten för vuxna att gå med i Unga Örners Vänner lösts så nu kan alla som 

vill engagera sig eller kanske bara stödja verksamheten med 200kr om året gå med i UÖV Kalmar 

län. 

Vänliga hälsningar  

Björn ’Böna’ Petersson  

Unga Örnar Distrikt Kalmar län 
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Utbildning och Kultur 

A1 - CSN för gymnasiestudier på folkhögskolor – 
Oskarshamns ak 
Folkhögskolor erbjuder personer som har fyllt 18 år vuxenutbildning som ett led vidare till 

arbete, högre studier och personlig utveckling. Folkhögskolor erbjuder bl.a. möjligheten att klara 

en gymnasieutbildning. Deras metodik ger goda resultat för många som annars haft svårt att klara 

gymnasiet som det är upplagt idag. För många unga vuxna är det till och med så att de aldrig hade 

fått gymnasieskolans grundläggande kunskaper om det inte vore för folkhögskolornas pedagogik 

och metodik.  

Som samhälle borde vi självklart arbeta för att gymnasieskolan i större utsträckning – för de 

ungdomar som behöver det – ska inspireras av folkhögskolornas tillvägagångssätt, så att fler 

ungdomar får möjlighet att klara gymnasiet redan på – just det – gymnasiet. Utan den stora 

smärta och utanförskap det ofta innebär för de ungdomar, och deras familjer, som upptäcker att 

gymnasieskolan helt enkelt inte fungerar för dem.  

Det är en angelägen uppgift att se till att gymnasiet anpassas så att alla elever får möjlighet att 

tillgodogöra sig de kunskaper som en gymnasieutbildning innebär. Olika elever behöver helt 

enkelt olika typer av bemötande och pedagogik, för att tillgodogöra sig kunskap. Samhället torde 

ha mycket att vinna på att utbildningssystemet lär av folkhögskolorna.  

Eftersom skolformen gymnasieskolan i alla fall inte idag är anpassad för alla elever, är det 

angeläget att samhället tar sitt ansvar och möjliggör så att en gymnasieexamen istället kan tas via 

t.ex. folkhögskolorna. Idag är det svårt. Ett av problemen dessa ungdomar stöter på är 

åldersreglerna för studiemedel via CSN. När du läser på grundskole- eller gymnasienivå på 

folkhögskola, kan du ansöka om studiemedel först från och med hösten det år du fyller 20. Innan 

dess kan du få studiehjälp, som är ett annat bidrag. Det har en betydligt lägre nivå än studiemedel, 

och täcker inte de kostnader det ofta innebär att gå på folkhögskola, än mindre om du bor långt 

från folkhögskolan och därför behöver bo på internat.  

På Högalids folkhögskola i Kalmar kommun träffade jag nyligen deltagare som vittnade om 

betydelsen av folkhögskolan för deras utbildning och chanser på arbetsmarknaden och i 

samhället. En ung kvinna sa att utan folkhögskolan hade hon aldrig klarat gymnasiet. Det hade 

hon nu, och hon hade fortsatt på en av folkhögskolans andra utbildningar. En annan deltagare, 

en ung man, berättade att han – p.g.a. CSN:s regler – inte haft möjlighet att gå där om hans familj 

inte hade betalat för honom. Han tyckte att systemet var orättvist eftersom det innebar att andra 

unga inte har samma möjligheter som honom. Hans studiekamrater höll med honom. Det gör jag 

också, och jag vill jämföra med hur vi i Sverige har gjort med studier på universitet och högskola, 

där har vi bestämt att föräldrarnas plånbok inte ska få avgöra om du kan utbilda dig eller ej. 

Detsamma borde gälla för folkhögskolor, än mer i ljuset av att de ju möjliggör för ungdomar att 

klara gymnasiet, när gymnasieskolan inte tidigare har möjliggjort det.  

Skolledarna på Högalids folkhögskola har berättat att de denna hösttermin haft fyra deltagare i 

åldern 18-20 år, som börjat studera hos dem och sedan behövt lämna sina studieplatser p.g.a. 

ekonomiska skäl. De hade helt enkelt inte råd att studera.  

Flera unga vuxna, måste alltså vänta tills det år de fyller 20, för att kunna gå på folkhögskola.  



33 
 

Dagens system slår mot unga vuxna som vill skaffa sig en gymnasieexamen, som ofta är helt 

avgörande för att du ska kunna få jobb och komma i egen försörjning. Det är inte rimligt att unga 

vuxna tvingas avstå studieplatser på en folkhögskola p.g.a. att de och deras familjer inte har råd 

att betala. Istället hänvisas de till att vänta tills de blir 20 år. Det är ett hårt slag mot dessa unga 

vuxna. Denna komponent i dagens system framstår dessutom som ineffektiv ur ett 

samhällsperspektiv. Det rimliga vore att unga vuxna får möjlighet att studera, för att bli redo att 

ta jobben som finns och bli självförsörjande, och nå den frihet det innebär för alla människor.  

Med anledning av ovanstående yrkar jag:  

att  åldersreglerna för att få studiemedel via CSN för studier på folkhögskolor ska 

förändras.  

att  det ska vara möjligt att få studiemedel via CSN för studier på folkhögskolor tidigare 

än vad det är idag.  

att  Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun antar motionen som sin egen och 

sänder den till Socialdemokraterna i Kalmar läns årskongress.  

att  Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun antar motionen som sin egen och 

sänder den till Socialdemokraternas partikongress.  

att  Socialdemokraterna i Kalmar län antar motionen som sin egen 

att  Socialdemokraterna i Kalmar län sänder den till Socialdemokraternas partikongress.  

Laila Naraghi 

Motionen är antagen som arbetarekommunens egen den 4 december 2023 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion A1 

Föredragande: Robert Rapakko 

Laila Naraghi med stöd av Oskarshamns arbetarekommun har insänt motionen A1 som handlar 

om en breddad väg till gymnasieexamen genom CSN för gymnasiestudier på folkhögskolor.  

Sedan tidigare erbjuds gymnasiestudier även vid folkhögskolor. Detta är något som nyttjas i allt 

högre grad de senaste åren. Dock är det så att kostnader som går att förknippa med 

internatboende och studier iväg från hemmet generar högre kostnader. För äldre studenter som 

läser samma utbildning finns redan möjligheten till CSN – en likabehandling för alla deltagarna på 

folkhögskolans gymnasieutbildning känns rimlig.  

Distriktsstyrelsen förslår distriktskongressen: 

Att bifalla motionen i sin helhet 
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A2 - Gjut grunden för ett stabilt fungerande 
gymnasiearbete – Vimmerby ak 
Många utav de mindre kommunerna i region Kalmar län dras med underskott. Många gånger är 

det barn och utbildning som står i fokus för besparingar och åtgärder för att få den kommunala 

ekonomin att gå ihop. En stor – många gånger helt onödig – kostnad är den som gymnasielever 

tar med sig från sin hemkommun till en närliggande kommun när de väljer ett gymnasium på 

annan ort. De finns allt för många exempel på när gymnasieelever väljer att gå 

samhällsprogrammet i en grannkommun när samma utbud finns på hemmaplan. Det är slöseri 

med våra gemensamma resurser och behöver åtgärdas. 

En lösning är att vi i Socialdemokraterna tar ledartröjan i gymnasiefrågan och jobbar fram en 

överenskommelse om hur gymnasiet i Kalmar län ska vara utformat. Överenskommelsen kan 

innehålla åtgärder för effektiv utnyttjande av skattemedel, hög utbildningskvalité, att 

utbildningarna motsvara efterfrågan från näringsliv och universitet samt beakta restider och 

boende. Med en överenskommelse mellan de olika arbetarkommunerna i vårt län står vi starka 

för att kunna klubba igenom förslagen i lokala organ. 

Precis som i många andra frågor är det av vikt att se den stora vinningen i det gemensamma. Vi 

har inte råd att vara protektionistiska och enbart se till den egna kommunen. Tillsammans 

behöver vi ta ansvar för att få en effektiv verksamhet av skattemedlen. Vi tillsammans kan göra 

skillnad för kommunernas ekonomi och vi tillsammans behöver komma överens om hur vi ska 

hantera gymnasiefrågan. 

Jag föreslår distriktskongressen 

att  partidistriktet snarast tillsätter en väl förankrad arbetsgrupp vars syftet ska vara att 

göra en överenskommelse om kostnadseffektiva lösningar för hur vi ska hantera 

elever och dess rörlighet mellan olika kommuners gymnasium i regionen. 

att  arbetsgruppen årligen återrapporterar till distriktsårskongressen hur arbetet 

fortlöper tills dess arbetet är slutfört. 

att  arbetsgruppen ska vara färdiga till valet 2026. 

 

David Fernhed 

Motionen är antagen av arbetarekommunen som sin egen  
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Distriktsstyrelsens utlåtande över motion A2 

Föredragande: Matilda Wärenfalk 

En avslutad gymnasieutbildning är den bästa försäkringen mot arbetslöshet, därför måste 

avhoppen från gymnasiet minska och fler elever lämna gymnasieskolan med fullständiga betyg. 

Socialdemokraterna värnar rätten att välja skola och vill att alla elever ska kunna välja mellan 

tydliga inriktningar som syftar till vidare studier eller direkt till ett yrke. En väl fungerande 

gymnasieskola är en angelägenhet på såväl lokal, regional som nationell nivå.  

 

I Kalmar län finns befintliga samarbeten mellan kommunerna runt gymnasieskolan. I södra länet 

har fyra kommuner (Kalmar, Mörbylånga, Borgholm och Torsås) ett gemensamt 

kommunalförbund sedan många år och ytterligare en kommun är på väg in i förbundet. För att 

utöka programutbudet och valfriheten har de sex kommunerna i norra länet (Vimmerby, 

Hultsfred, Högsby, Mönsterås, Oskarshamn och Västervik) bildat en gemensam gymnasieregion. 

Elever som bor i dessa kommuner har möjlighet att på lika villkor söka och bli antagna till alla 

kommunala gymnasieskolor som finns i samverkansområdet.  

 

Distriktsstyrelsen anser att det inte finns behov av ytterligare överenskommelser mellan 

kommunerna i länet gällande gymnasieskolan. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår därför distriktskongressen:  

 

Att  avslå motionen i sin helhet. 
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A3 - Säkerställa kompetensförsörjningen på landsbygden – 
Hultsfreds ak 
För att kunna säkerställa kompetensförsörjningen i hela landet bör man ge YH-
myndigheten ett geografiskt uppdrag. Många väl behövliga ansökningar som är väl 
förankrade i näringslivet får avslag, vilket är beklagligt och förödande för utvecklingen 
och framtida behov för de lokala företagen på landsbygden. 
Det är förståeligt att större arbetsmarknader får fler utbildningar beviljade, men det 
utarmar näringslivet på landsbygden. Om vi inte vill att all befolkning ska etablera sig 
enbart i städerna och om det ligger någon sanning i det vi säger, hela Sverige ska leva, bör 
vi se till att möjligheten till utbildning sprids i hela landet där befintligt näringsliv har 
behov och vill vara delaktiga i utbildningen. 
 Därför vill vi: 
att  det ges ett geografiskt uppdrag till YH-myndigheten för att säkerställa 

kompetensförsörjningen i hela landet. 
att  distriktskongressen skickar den här motionen vidare till Partikongressen och 

riksdagsgruppen för vidare behandling. 
 
Alexandra Svensson, Nina Lindqvist och Rosie Folkesson 
Motionen är antagen som sin egen av Hultsfreds arbetarekommun. 
 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion A3 

Föredragande: Helen Nilsson 

Motionen belyser ett av de områden som ofta lyfts för att minska klyftor mellan stad och land. 

197 av 290 kommuner betecknas som landsbygdskommuner.  

Vi socialdemokrater har alltid strävat efter att hålla ihop stad och land och därför blir en politik 

för ökad samhällsgemenskap och rättvisa alltmer viktig. Urbaniseringen ökar, det ser vi inte minst 

på de demografiska siffrorna i många av våra mindre kommuner.  

Motionen handlar i hög utsträckning om vår välfärd, samhällsservice och möjligheter att kunna 

leva, bo och arbeta eller studera i hela landet. 

 

Motionärerna vill att det ges ett geografiskt uppdrag till YH-myndigheten för att säkerställa 

kompetensförsörjningen i hela landet. 

 

Yrkeshögskolans utbildningsplatser ökar och blir flera, uppdraget som nu ligger till myndigheten 

är att se över var efterfrågan på arbetsmarknaden är som störst, hur behovet förändras och vilken 

matchning som behöver göras. 

Även logistik, tekniska lösningar, konjunktur och mer eller mindre resurser påverkar. 

 

Den geografiska spridningen av utbildningsplatser förändras långsamt fram och tillbaka hela 

tiden. I år var fördelningen något mer till storstadsregionerna. Idag beviljas ca. en tredjedel av alla 
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ansökningar.  Antal utbildningar och platser måste hela tiden matchas mot arbetsmarknadens 

efterfrågan. 

 

YH-myndigheten styrs av regeringen genom ett regleringsbrev. 

Att ställa ett direkt uppdrag är inte görligt, möjligen uppmanas, men det är och kommer att vara 

en mycket viktig framtidsfråga för alla som bor och verkar i våra landsbygdskommuner. För att 

kunna säkra kompetens och utveckling i hela landet uppmanar vi våra riksdagsledamöter att följa 

frågan   

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 

 

Att        anse motionen besvarad i sin helhet 
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A4 - Alla barn ska ges möjlighet att få uppleva och utöva 
kultur – Mönsterås ak 
På grund av nuvarande situation i Europa så har även vi i Sverige drabbats av höjda priser på el, 

bränsle och mat samt räntehöjningar. Detta är för oss alla kännbart men det drabbar hårdast dom 

som redan har det tufft, dom som innan höjningarna levde på marginalen. Hårdast av allt drabbas 

barnen, när de inte kan följa med sina kompisar på aktiviteter. Där har staten ett viktigt arbete 

inte bara genom att ekonomiskt stötta familjerna utan genom att minska avgifterna för barns 

aktiviteter. Barn är det viktigaste ett samhälle har och alla satsningar på dom är i långa loppet en 

satsning på framtiden. Det är idag allt för många barn som blir stillasittande framför en skärm 

utan något umgänge med andra ungdomar och vuxna. Vilket inte är bra för såväl den fysiska som 

den psykiska hälsan. Vår nuvarande regering med stöd av SD har att beslutat att det statliga 

bidraget till landets kulturskolor ska halveras 

 

I en ny rapport från intresseorganisationen Kulturskolerådet framgår det att i sju av tio 

kommuner kommer antalet elevplatser att bli färre. Rapporten bygger på en enkät som skickats ut 

till Sveriges 286 kulturskolechefer, varav 221 svarade. Ur enkätsvaren svarar 97 procent av 

kulturskolecheferna att utvecklingsarbetet också kommer att minska, till följd av det halverade 

stödet. 

I tidningen ETC skriver Lawen Redar socialdemokraternas kulturpolitiska ledare samt 

socialdemokratiska ledamöter i Kulturutskottet  (28/22 -22) 

” Vårt lands musikframgångar har ofta tillskrivits den kommunala kulturskolan. Men i stället för 

att låta fler ta del av verksamheten, har vi nu en högerkonservativ regering som låter dess 

grundvalar erodera. Utan betydande statsbidrag till kommuner och regioner och därtill ett 

halverat utvecklingsbidrag till kulturskolan finns risk för höga avgifter, längre köer och allt färre 

kulturskolelärare… 

Vår bedömning är att detta kan leda till höjda terminsavgifter som främst drabbar de barn och 

unga som växer upp under svåra ekonomiska villkor. I värsta fall upphör barn att komma till 

kulturskolans verksamhet.” 

I samband med de stora besparingarna som kommunerna tvingats göra under tidigare år så har 

många kommuner höjt priset för att gå på Kulturskolan. Men det finns kommuner som valt att gå 

emot strömmen och helt tagit bort avgiften. .  

Självklart ska utövande av musik och kultur vara gratis för våra barn och ungdomar. Musik och 

kultur är inget vi som bor på landsbygden är bortskämda med. I våra städer är det ett helt annat 

utbud med teater, museum och möjligheter att utöva musik, teater och andra former av kultur.  

För att alla barn ska ges möjlighet att utöva kultur föreslår vi distriktskongressen besluta: 

  

att  Socialdemokraterna i Kalmar län ställer sig bakom det som anförs i motionen och 

att riksdagsledamöterna får i uppdrag att driva frågan  

 

Ulrica Widesdotter, Mönsterås AK 
 
Motionen sänds till distriktskongressen, antagen av Mönsterås AK styrelse 22/1 2024 
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Distriktsstyrelsens utlåtande över motion A4 

Föredragande: Martina Aronsson 

Motionären lyfter i sin motion, en för oss socialdemokrater,  viktig fråga – jämlika förutsättningar 

för att alla barn ska få möjlighet att utöva kultur. Den kommunala musik- och kulturskolan är en 

grundbult i vår kulturpolitik och när vi hade regeringsmakten fördubblades stödet till de 

kommunala kulturskolorna. Något som nuvarande SD-stödda regering dessväre tagit bort. 

I vårt kulturpolitiska program som antogs i juni 2018 har vi slagit fast att det är avgörande, att 

kulturen är tillgänglig för alla. 

” Tillgänglighet och delaktighet är grundläggande för en socialdemokratisk kulturpolitik och 

viktiga argument för att samhället skall investera mer i kultur. Alla medborgare ska ha både rätt 

och reell möjlighet att ta del i kulturen som konsumenter och kulturskapare. Det är en fråga om 

rättvisa och jämlikhet.” 

Vi Socialdemokraterna har under många år drivit och fortsätter driva frågan om att sänka 

avgifterna och höja kvalitén i kulturskolan. Vi anser också att det är viktigt med en bredd och en 

långsiktighet för de statliga, regionala och kommunala bidragen till kulturen. 

 

Inför vår partikongress 2025 pågår ett stort arbete med samhällsanalyser som ska ligga till grund 

för hur vi skapar en ny riktning för Sverige med en stärkt samhällsgemenskap. 

Ett av de 13 fokusområdena är ”Ökad samhällsgemenskap genom kultur, idrott och fritid” och 

gruppen har döpt sin rapport till Skilda världar. I sina analys pekar arbetsgruppen på hur 

ojämlikheten, marknadiseringen, segregationen och klyftan mellan stad och land, löper som en 

röd tråd genom alla dessa områden (kultur, idrott, fritid) något som också motionären lyfter. 

Rapporten kommer nu att ligga till grund för nya partiprogrammet som vi ska fatta beslut om på 

partikongressen 2025. Just nu är det möjligt att skicka in tankar och idéer kring det nya 

partiprogrammet (tom 30 april 2024). Vi önskar att motionären och Mönsterås Arbetarekommun 

tar tillfället i akt och förtydligar motionens intentioner och skickar förslaget som ett bidrag i 

arbetet med nya partiprogrammet.  

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 

Att  avslå motionen i sin helhet 

  

https://socialdemokraterna.se/download/18.4541e3ad18bf09bfeed23d4/1701078936788/3.%20O%CC%88kad%20samha%CC%88llsgemenskap%20genom%20kultur,%20idrott%20och%20fritid.pdf
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Miljö, klimat och infrastruktur 

B1 - En rättvis klimatpolitik som gör det som krävs och 
fungerar i hela landet – Södra Ölands ak (Mörbylånga) 
Vi befinner oss vid en kritisk brytpunkt. Klimatförändringarna blir alltmer påtagliga. Hur vi 

agerar nu och under det närmaste decenniet avgör om vi lyckas begränsa jordens uppvärmning 

till 1,5-2 grader. Det räcker inte längre med begränsade justeringar av rådande politik. Det som 

krävs är genomgripande reformer och storskaliga investeringar i ett klimatvänligt samhälle. 

Det hoppfulla är att omställningen inletts på allvar. Förnybar energi har blivit dramatiskt billigare. 

Omställningen handlar inte längre enbart om klimatet, utan också om arbetstillfällen och 

ekonomisk konkurrenskraft. Den gröna strukturomvandlingen måste dock genomföras i en tid 

präglad av växande ojämlikhet och reaktionära krafter. Det här är grunden för den 

klimatförnekelse som fått allt starkare fotfäste. Etablerade partier kastar långsiktig politik 

överbord och försöker istället vinna väljare med orealistiska löften. 

Det är socialdemokratins uppgift att utforma en rättvis klimatpolitik som både gör det som krävs 

för att nå de svenska klimatmålen och som fungerar i hela landet. Sverige behöver en grön ny giv: 

en storsatsning på den gröna omställningen som bryter trenden av ökande klyftor genom 

investeringar och omfördelningspolitik. 

Vid kongressen 2021 tog vårt parti viktiga kliv framåt. Vi beslöt oss för att lånefinansiera 

strategisk infrastruktur med stor klimatnytta. Vi konstaterade nyktert att det kommer att krävas 

stora klimatpolitiska åtgärder. Vi enades om att investeringstakten skulle öka kraftigt, omgående 

och under kommande årtionde. Vi slog fast att skogspolitiken skulle balansera behoven av aktivt 

brukande, kolsänka och biologisk mångfald. Och vi var eniga om vikten av att omställningen 

måste göras på ett rättvist sätt, som inte lämnar någon efter, där kostnader och nyttor fördelas 

solidariskt. 

Men låt oss säga som det är. Vi har inte investerat tillräckligt för att nå klimatmålen eller utjämnat 

de klyftor som skapar motstånd mot klimatpolitiken. Alla hänger inte med. Trenden för 

kolsänkan och den biologiska mångfalden i den svenska skogen är alltjämt negativ. Inte heller 

vårt partis politik har varit tillräcklig. Därför krävs mycket ny politik, inte minst för att göra 

omställningen mer rättvis. Om detta råder en bred samsyn. För att kunna leda Sverige till 

klimatmålen måste Socialdemokraterna ompröva sin syn på tre avgörande reformområden. 

En svensk statlig investeringsbank  

För det första krävs en ekonomisk politik och verktyg som gör det möjligt att kraftigt öka 

investeringstakten och därmed investeringarna som andel av BNP i hållbar infrastruktur, 

energieffektivisering, förnybar energi, elektrifiering och hushållens omställning. En avgörande 

reform för att lyckas är att inrätta en svensk statlig investeringsbank som kan mobilisera det 

offentliga och privata kapital som krävs och gemensamt dela på kostnaderna. En statlig 

investeringsbank vore ett kostnadseffektivt verktyg för att öka investeringstakten i exempelvis 

klimatsmarta bostäder, laddstolpar, energieffektiviseringsåtgärder i bostadsbeståndet och 

industrilokaler, bioraffinaderier, batterifabriker, och infrastruktur för koldioxidavskiljning och 

lagring. En statlig investeringsbank kan också användas för att sänka kostnaderna för enskilda 

medborgare att investera i elbil, energieffektivisering eller förnybar energi. Detta är särskilt viktigt 
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när räntehöjningar ökar investeringskostnader och sänker köpkraften. En offentlig, 

investeringsledd omställning där det offentliga skapar förutsättningar för företag och hushåll är 

avgörande för en rättvis omställning som fungerar i hela landet. 

Ett slutår för fossila bränslen 

För det andra måste vi sätta stopp för det fossila. Det är till stor del förbränningen av fossila 

bränslen som driver klimatförändringarna och det är oundvikligt att sluta nyttja fossila bränslen. 

Frågan är inte om utan när vi ska frigöra oss från vårt fossilberoende. För att nå Parisavtalet 

skulle världens utvecklade länder (OECD) behöva nå klimatneutralitet under 2030-talet. Både 

Sveriges eller EU:s klimatmål är med andra ord otillräckliga idag. Regler och insatser som kan 

tidigarelägga omställningen och få ned utsläppen till 2040 är därför nödvändiga och kommer 

enligt EU:s klimatråd också öka rättvisan i hur bördorna för klimatförändringarna och 

omställningen fördelas.  

Det mest effektiva styrmedlet för att uppnå ett slut på användningen av fossila bränslen är ett 

slutår för försäljningen på EU-nivå. Vi föreslår därför att ett stoppdatum införs senast 2040 på 

nationell nivå och EU-nivå, i enlighet med den statliga utredning som redan genomförts. Genom 

ett nationellt slutår har Sverige möjligheten att påverka EU till ytterligare skärpningar. EU ska 

enas om ett nytt klimatmål på unionsnivå för 2040 och ett ambitiöst svenskt mål för stopp av 

fossila bränslen har då möjlighet att påverka EU:s ambition. När EU:s ambitioner höjs stärks 

Sveriges möjlighet att nå det nationella klimatmålet 2045.  

En ny moderniserad svensk skogspolitik 

För det tredje behöver Socialdemokraternas skogspolitik omprövas. Mellan 2017 och 2021 

minskade den svenska skogens tillväxt med mer än 80 %. Under samma femårsperiod har 

avverkningarna ökat med 19 %. Den svenska skogen pressas hårt, och kolsänkan och den 

biologiska mångfalden minskar. Samtidigt har EU:s skärpta klimatlagstiftning Fit for 55 sedan år 

2023 ökat kraven på kolinlagring i Sverige för att uppnå EU:s klimatmål. Den rådande svenska 

skogspolitiken med utgångspunkt i frihet under ansvar har nått vägs ände, och den kommer inte 

att vara tillräcklig för att nå Sveriges eller EU:s klimatmål. Det krävs en ny moderniserad 

skogspolitik där det offentliga tar ett större ansvar för att med ekonomiska stöd och tydligare 

regler driva på en omställning av det svenska skogsbruket som i närtid ökar kolsänkan och stärker 

den biologiska mångfalden. Exempelvis genom sänkta avkastningskrav för Sveaskog och genom 

att utge ersättning till skogsägare för inlagring av kol i deras skogar. 

Sammanfattningsvis 

Dessa föreslagna åtgärder utgör nödvändiga omprövningar för att skapa de grundläggande 

förutsättningarna för att nå Sveriges och EU:s klimatmål. De ersätter inte behovet av andra 

genomgripande och kompletterande reformer och satsningar för en rättvis klimatomställning som 

fungerar i hela landet, men tar oss en viktig del på vägen. 

VI  YRKAR DÄRFÖR: 

att  Socialdemokraterna verkar för att en statlig grön investeringsbank etableras för att 

tillhandahålla billigt och långsiktigt kapital för offentliga och privata investeringar i 

klimatomställningen. 

att  Socialdemokraterna verkar för att 2040 införs som slutår för försäljning av fossila 

bränslen i Sverige och EU. 
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att  Socialdemokraterna verkar för att genom sänkta avkastningskrav för Sveaskog och 

ekonomiska incitament för privata skogsägare driva på och stödja skogsindustrins 

omställning till ett skogsbruk som säkrar den biologiska mångfalden och stärker 

kolsänkan i skog och mark. 

att  Södra Ölands Arbetarekommun ställer sig bakom motionen och antar den som sin 

egen 

att  Socialdemokraterna i Kalmar partidistrikt skickar motionen vidare till 

partikongressen 

 

Peter Strand      Per-Olof Johansson Britt Johansson Stefan Karsvall 

 

Motionen har behandlats på medlemsmöte den 23 januari 2024 

Medlemsmötet beslutade: 

 att ställa sig bakom motionen och anta den som sin egen, samt 

att Socialdemokraterna i Kalmar partidistrikt skickar motionen vidare till partikongressen. 

 

Distriktsstyrelsen utlåtande över motion B1 

Föredragande: Michael Ländin 

Vi uppskattar det engagemang och den ambition som motionen representerar för ett hållbart och 

fossilfritt Sverige. Vår fastställande av målet för ett fossilfritt Sverige till 2045 och våra initiativ för 

att stödja alternativa energikällor som biogas, HVO 100 och elektrifiering återspeglar denna 

strävan. 

Vi har framgångsrikt fokuserat på transportsektorns omställning, där bonus-malus-reformen och 

utbyggnaden av laddinfrastrukturen har varit centrala för att öka andelen elbilar och främja en 

övergång till en mer hållbar transportsektor. Dessa steg är avgörande för att uppnå våra 

klimatmål och understryker behovet av fortsatt starkt fokus på effektiva transportlösningar. 

I frågan om investeringar har vi aktivt använt vårt inflytande i internationella investeringsbanker 

som Nordiska investeringsbanken (NIB) och Europeiska investeringsbanken (EIB) för att främja 

gröna investeringar. Dessa organisationer spelar en nyckelroll i finansieringen av projekt som 

bidrar till en hållbar utveckling och stödjer vår ambition om en grön omställning. 

Skogen representerar en avgörande del av vår vision för en hållbar och ekonomiskt stark nation. 

Vi erkänner skogens betydelse för ekonomisk tillväxt, biologisk mångfald och dess roll i 

klimatkampen. Vår politik stödjer ett klimatsmart och hållbart skogsbruk som balanserar miljömål 

med produktionsmål. Detta innefattar att främja bioenergi och biodrivmedel, höja 

förädlingsgraden och investera i infrastruktur, som att bygga fler hus i svenskt trä.  

 

Även om vi stödjer privata initiativ för att bevara skogsområden, anser vi att förslaget om sänkta 

avkastningskrav för Sveaskog och ekonomiska incitament för privata skogsägare kräver mer 
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noggranna överväganden. Det är viktigt att upprätthålla en balans mellan ekonomisk utveckling 

och hållbarhet, samtidigt som vi säkerställer att skogspolitiken är rättvist kompenserande och 

stödjande för skogsägare som bidrar till ett hållbart skogsbruk. 

 

Med dessa överväganden i åtanke, och med tanke på de redan existerande åtgärderna och 

framtida utmaningar, ser vi att motionen i sitt nuvarande skick inte fullt ut uppfyller de krav och 

mål som vi eftersträvar. Därför föreslår vi att motionen avslås, men vi förbinder oss samtidigt att 

fortsätta vårt arbete för en hållbar och klimatsmart framtid. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen:  

Att  avslå motionen i sin helhet. 
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B2 - Rättvis fördelning av det regionala infrastrukturstödet – 
Västerviks ak 
Idag finns det ingen tydlighet eller logik i hur staten fördelar sina infrastruktursatsningar över 

landet. Vi anser att det borde finnas en grundstruktur där staten fördelar dessa viktiga medel efter 

en gemensam struktur, exempelvis en summa per invånare. Det skulle vara ett betydligt mera 

rättvist system som även är mera enkelt att förklara och tydliggöra eventuella avvikelser ifrån. 

Idag råder en mycket stor och förödande orättvisa när det gäller dessa viktiga infrastrukturs 

medel som ska gå till underhåll o nysatsningar vilket leder till att många regioner aldrig får 

möjligheten att satsa för samhällets utveckling, inte eller underhålla och bevara livsviktiga tidigare 

satsningar. För att kunna skapa långsiktiga förutsättningar för ett rimligt underhåll samt av nya 

infrastruktursatsningar som kan leda till utveckling och tillväxt i hela landet, då krävs en rättvis 

fördelning samt en ökad satsning på dessa för regionerna så viktiga medel. 

Motionen är antagen av Ankarsrum, Gunnebo, Hjorteds Socialdemokratiska föreningar. 

 

Därför föreslår vi 

att  Socialdemokraterna omarbetar nuvarande fördelningssystem till ett rättvisare 

fördelningssystem baserat på exempelvis en summa per invånare. 

att Västerviks A-kommun antar motionen. 

att Kalmar S distriktsårskonferens antar motionen och skickar den vidare till Kongressen. 

Tomas Kronståhl September 2023 

Motionen är antagen av Västerviks arbetarekommun.  

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion B2 

Föredragande: Peter Wretlund 

Motionären sätter fingret på ett för vårt län oerhört viktig fråga. I samtal med invånare såväl som 

näringsliv står infrastrukturen i länet inte sällan högt på prioriteringslistan. För att vårt län ska 

leva och utvecklas krävs större infrastrukturinvesteringar. I Region Kalmar län arbetar vi 

Socialdemokrater ständigt för att stärka infrastrukturinvesteringarna i länet. Inte minst är det en 

viktig del i regionens arbete med regional utveckling.  

Vi i Kalmar län bör givetvis få vår beskärda del. Som Socialdemokrater i Kalmar län ska vi göra 

det vi kan för att förverkliga det. Befolkningssiffror kan dock vara trubbigt instrument när det 

kommer till infrastrukturen. I vissa lägen kan dock andra parametrar behöva styra. Det behöver 

utredas på vilket sätt vårt läns omfattande potential kan frigöras. Vårt läns möjligheter att växa 
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befolkningsmässigt såväl som ekonomiskt är inte obetydliga. Kalmar läns geografi innebär 

däremot att det krävs mycket stora investeringar i statlig infrastruktur, inte minst om restiden ska 

reduceras tillräckligt för att arbetsmarknadsregioner ska integreras. Dessa omfattande 

investeringar kan behöva överstiga den nuvarande befolkningsandelen, detta för att länet ska 

växa.  

Vi Socialdemokrater ska i linje med motionärens andemening fortsatt arbeta för ett rättvisare 

nationellt fördelningssystem av det regionala infrastrukturstödet. Det arbetet sker ständigt, 

enträget och målmedvetet med sikte på att fler ska få möjlighet att se en framtid i Kalmar län och 

ha goda möjligheter att bo, leva och utvecklas i hela vårt län. 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 
 
Att anse motionen besvarad i sin helhet 
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B3 - Inför gemensamt pantsystem i EU! – Kalmar ak 
Idag finns ett flertal olika pantsystem för burkar och flaskor inom EU. Exempelvis har Tyskland 

ett, Nederländerna ett och Sverige ett. Problem uppstår när varor rör sig över gränserna och ska 

sedan återvinnas i ett annat land – då systemen ej är kompatibla. Du kan alltså inte panta en burk 

köpt i Tyskland i Sverige, något många ser som ett bekymmer. Det här är särskilt bekymmersamt 

i södra Sverige då anslutningarna till Polen och Litauen, samt närheten till kontinent leder till att 

stora mängder burkar och flaskor florerar i vårt län.  Att införa ett universellt pantsystem som 

skulle gälla i hela EU hade möjliggjort återvinning av en viss typ av avfall betydligt lättare. Det 

hade även gett positiva miljö- och klimateffekter i EU-länder som inte tidigare har haft ett 

pantsystem, då ett nytt system introduceras och kan således minska antalet burkar och flaskor 

som förorenar naturen. Materialåtervinningen kan likaså även den öka. Komplikationer kan 

finnas i själva introduceringsfasen, men motionären anser det rimligt och möjligt att genomföra 

en standardisering inom EU.   

Jag yrkar:  

att  Socialdemokraterna i Kalmar driver frågan om införandet av ett gemensamt 
pantsystem i EU mot de Socialdemokratiska EU-parlamentsledamöterna.   

att                 motionen skickas vidare till Kalmar läns distriktskongress. 

att                  motionen skickas vidare till partikongressen. 

 

Alexander Nilsson  

Motionen är antagen i sin helhet, vid arbetarekommunens motionsrepresentantskap 2024-01-16. 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion B3 

Föredragande: Tobias Fagergård 

Motionären lyfter här en viktig fråga. Köper man en dryck på till sin resa hem från Europa borde 

man absolut kunna panta den när man kommer hem till Sverige.  

Därför är det tacksamt att frågan redan högaktuell inom EU parlamentet.  

EU - Kommissionen presenterade den 30 november 2022 ett förslag på uppdaterade 

bestämmelser för förpackningar och förpackningsavfall där även frågan om pantsystem hanteras. 

I förslaget föreslås obligatorisk märkning av återanvändbara förpackningar och förpackningar 

som är en del av ett obligatoriskt pantsystem (metallburkar och plastflaskor). Under 2023 har 

detta förslag varit ute på remiss. Våra svenska EU parlamentariker har uttalat sig positivt men det 

ska även nämnas att förslaget även bemöts av oro bland annat från våra förpackningsföretag, 

livsmedelsföretag och bryggerier med flera. De lyfter i flera artiklar att Sverige har ett av världens 

mest utbyggda pantsystem och de ser flera risker med att förslaget ska skicka oss tillbaka i tiden.  

Med detta som bakgrund tycker distriktsstyrelsens att det är bra att frågan är aktuell inom EU då 

målet bara har positiva effekter på framförallt miljön. Men det är viktigt att våra folkvalda 



47 
 

politiker i EU arbetar för ett system som ställer högre krav på de länder som idag inte kommit 

lika långt som oss i Sverige.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskongressen  

Att  anse motionen som besvarad i sin helhet 
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B4 - Betygsätt köttprodukter! – Kalmar ak 
Under den senaste tiden har rapporter om varierande kvalitet inom djurhushållningen i landet 

uppmärksammats, vilket har väckt oro och ifrågasättande kring hur djur behandlas i vissa 

slakterier. Trots den trygghet många tror sig ha genom att välja svenskt kött har avslöjanden, 

oavsett tidpunkt, avslöjat brister i djurens välmående vid avslutet av deras liv. 

Jag själv är en av dem som, av både miljömässiga och etiska skäl, har valt att minska mitt 

köttintag. Det är en rörelse mot en ”flexitarisk” livsstil där man inte bara minskar 

köttkonsumtionen utan också strävar efter högre kvalitet. För mig är det avgörande att kunna lita 

på att produkterna jag väljer har producerats med respekt och omsorg för djurens välbefinnande. 

När till och med flertalet certifieringar inte kan garantera detta undermineras hela förtroendet för 

systemet. 

För att säkerställa en hållbar lösning föreslår jag att myndigheterna tillhandahåller konsumenterna 

information om hur varorna producerats. Genom att implementera ett bedömningssystem där 

exempelvis inspektörer utvärderar djurhållnings- och slakteriverksamheter utifrån flera 

väldefinierade kriterier, såsom tillgång till rörelsefrihet, kvalitet på faciliteter, foder och rekreation, 

kan vi återupprätta det förlorade förtroendet. Produkterna kan därmed få en markering baserat på 

denna bedömning, exempelvis A till F, vilket gör det möjligt för konsumenterna att göra 

medvetna val i mataffären och stödja verksamheter som bedriver etisk djurhållning. Det ska alltså 

vara lätt att göra rätt för sig, samtidigt som seriösa aktörer gynnas. 

Med detta system ges konsumenterna möjlighet att aktivt bidra till en mer ansvarsfull och etisk 

djurhållning samtidigt som de kan göra välgrundade val vid köp av köttprodukter. Jag yrkar:   

att Socialdemokraterna i Kalmar driver frågan om att inrätta möjligheten att 

”betygsätta” köttprodukter utifrån ett flertal kriterier. Detta skall syfta till att ge 

konsument transparens i hur produkten har framställts och kan således bidra till att 

gynna verksamheter som bedrivs på ett etiskt och korrekt sätt. 

att  motionen skickas vidare till Kalmar läns distriktskongress. 

att  motionen skickas vidare till partikongressen.  

 

Alexander Nilsson  
 

Motionen är antagen i sin helhet, vid arbetarekommunens motionsrepresentantskap 2024-01-16. 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion B4 

Föredragande: Nermina Mizimovic 

Motionären hänvisar till rapporter om varierande kvalitet inom djurhushållningen i landet som 
har väckt oro och ifrågasättande kring hur djur behandlas i vissa slakteriet.  
I djurskyddslagen portalparagraf står det att djur ska behandlas väl och skyddas mot onödigt 
lidande och sjukdom.  
Alla slakterier ska ha en plan för ett gott djurskydd vid hantering av djur. 
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För att säkerställa god djuromsorg på slakterierna genomförs ett löpande arbete för att 
kontrollera och följa upp slakteriverksamheten i Sverige. 
 
Att inrätta möjligheten att betygsätta köttprodukter som föreslås i motionen exempelvis av 
djurskyddsinspektör delar inte distriktsstyrelse. 
Produkter med Krav certifiering ska garantera god kvalitet. 
Distriktsstyrelse menar att öka tillsyn och se över hur tillsynen ska fungera för bästa resultatet. 
 
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 

Att  avslå motionen i sin helhet  
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B5 - Förenkla tillståndsprocesserna! – Kalmar ak 
De stigande behoven av elproduktion i Sverige tillsammans med en ökad efterfrågan från 

industriella och samhälleliga sektorer har skapat ett tryck för att snabbt och effektivt utveckla vår 

elinfrastruktur. Ett hinder, som många aktörer på marknaden idag vittnar om, är de omfattande 

miljötillståndsprocesserna som kraftigt fördröjer etableringar. En nödvändig åtgärd för att möta 

dessa behov är att förenkla och effektivisera miljötillståndsprocesserna för ny elproduktion, 

oavsett dess källa eller natur. 

Den växande elektrifieringen inom industrin och transportsektorerna förutspås skapa en 

fördubbling av elanvändningen tidigare än förväntat. För att möta dessa behov krävs en snabb 

utbyggnad av elproduktion med låga produktionskostnader. En effektivare tillståndsprocess är 

nödvändig för att säkra tillgången till el till konkurrenskraftiga priser, vilket i sin tur säkerställer 

industriell konkurrenskraft, arbetstillfällen och samhällets välfärd. 

Samtidigt är tillståndsprocesserna en viktig del i att säkerställa hänsyn till både miljö, samhälle och 

klimat. Det krävs ordentliga och omfattade utredningar för att kunna bedöma miljöpåverkan, 

samtidigt som allmänheten ska få tycka till och exempelvis vindkraftparker. De nuvarande 

tillståndsprocesserna för land- och havsbaserad vindkraft, som ett exempel, är dock komplexa 

och överdrivet tidskrävande. Detta har resulterat i fördröjningar och en begränsning av den 

faktiska utbyggnaden av elproduktion, vilket inte endast påverkar energiförsörjningen utan även 

hotar Sveriges förmåga att nå sina klimatmål. Det drabbar även oss som bor i landets södra delar, 

där elpriset har varit ett stort orosmoln för gemeneman.  

En effektivisering av tillståndsprocesserna, där klimatnytta och det dubbla elbehovet alltid vägs in 

i myndigheternas bedömningar, skulle främja en snabbare utbyggnad av elproduktion. Detta 

skulle inte bara säkerställa en robust och modern elinfrastruktur utan även minska sårbarheten i 

energisystemet och pressa ner de nuvarande höga elpriserna. Just nu pågår en statlig utredning 

som syftar till att se över tillståndsprövningen enligt miljöbalken. Jag anser således det är av vikt:   

att  Socialdemokraterna i Kalmar vidare beaktar frågan och driver på för en snabbare 

och rättvis miljötillståndsprocess som tar både lokala miljöintresse och nationella 

klimatmål i beaktning.  

att  motionen skickas vidare till Kalmar läns distriktskongress. 

att  motionen skickar vidare till partikongressen.  

Alexander Nilsson  
 

Motionen är antagen i sin helhet, vid arbetarekommunens motionsrepresentantskap 2024-01-16. 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion B5 

Föredragande: Daniel Nestor 

Motionären har på ett bra sätt lyft fram en av de mest brådskande utmaningarna för vår 

elinfrastruktur idag. Den växande efterfrågan på el i kombination med de komplexa och 
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långdragna tillståndsprocesserna utgör verkligen ett hinder för den nödvändiga utbyggnaden av 

vår elproduktion. 

Det är uppenbart att vi står inför en ökande elektrifiering inom både industri- och 

transportsektorer, vilket kräver en skyndsam åtgärd för att möta det växande behovet. Att 

förenkla och effektivisera tillståndsprocesserna för ny elproduktion är av avgörande betydelse för 

att säkerställa tillgången till el till konkurrenskraftiga priser och därigenom främja industriell 

konkurrenskraft, skapa arbetstillfällen och stödja samhällets välfärd. 

Vi måste dock även vara medvetna om att tillståndsprocesserna spelar en viktig roll i att 

säkerställa att hänsyn tas till miljön, samhället och klimatet. En balanserad bedömning av 

miljöpåverkan är avgörande för att undvika negativa konsekvenser och för att säkerställa att 

allmänheten involveras i beslutsprocessen. 

Genom att effektivisera tillståndsprocesserna och alltid väga in både klimatnytta och det ökade 

elbehovet kan vi främja en snabbare utbyggnad av elproduktionen. Detta kommer inte bara att 

säkerställa en pålitlig och modern elinfrastruktur utan också minska sårbarheten i vårt 

energisystem och bidra till att pressa ner elpriserna. 

Mot bakgrund av den pågående statliga utredningen som syftar till att se över 

tillståndsprövningen enligt miljöbalken, är det av yttersta vikt att Socialdemokraterna fortsätter att 

driva denna fråga.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 

Att bifalla motionen i sin helhet 
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B6 - Inför en nationell kollektivtrafikbiljett! – Kalmar ak 
Under 2022 framgick det tydligt i Tyskland att en samlad biljett för kollektivtrafik, tillgänglig till 

ett rimligt pris, blev en framgångssaga för att öka resandet och främja hållbara färdmedel. I likhet 

med Tysklandsbiljetten, föreslår jag att införa en Sverigebiljett för kollektivtrafik som möjliggör 

resor genom hela landet till ett överkomligt pris för invånarna. 

Denna Sverigebiljett skulle erbjuda möjligheten att resa med alla kollektivtrafikmedel i landet till 

ett fast pris varje månad. Genom att tillhandahålla en månatlig prenumeration till ett fördelaktigt 

pris, kommer detta initiativ att uppmuntra fler att välja kollektivtrafiken som sitt främsta 

färdmedel, vilket i sin tur kan bidra till minskad bilanvändning och därmed minska 

klimatpåverkan. 

Liksom i Tyskland, skulle Sverigebiljetten kunna erbjudas online genom olika plattformar och 

biljettförsäljare för kollektivtrafiken. Detta innebär att resenärerna skulle kunna köpa biljetten 

enkelt och smidigt via olika digitala kanaler eller hos lokala kollektivtrafikarrangörer runt om i 

landet. 

Jag föreslår också att Sverigebiljetten ska vara giltig för alla kollektivtrafikmedel i hela landet, och 

likt Tysklandsbiljetten undanta snabbtåg (ex. X2000). Detta gör det möjligt för resenärerna att 

använda ett brett spektrum av transportalternativ för sina resor runt om i Sverige till ett 

förmånligt pris, och ökar både den sociala mobiliteten – men främjar också ett hållbart resande. 

Jag yrkar att:  

att  Socialdemokraterna i Kalmar vidare beaktar frågan och driver på för en nationell 

kollektivtrafikbiljett, likt den som införts i Tyskland, till ett rimligt pris.  

att motionen skickas vidare till Kalmar läns distriktskongress. 

att  motionen skickas vidare till partikongressen.  

 

Alexander Nilsson  
 

Motionen är antagen i sin helhet, vid arbetarekommunens motionsrepresentantskap 2024-01-16. 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion B6 

Föredragande: Peter Wretlund 

Motionären belyser ett viktigt arbete och en viktig vision som vi Socialdemokrater i Kalmar län 

bör arbeta för att förverkliga. Detta kommer att bli ett långsiktigt arbete där den nationella nivån 

blir en helt avgörande pusselbit. Utan omfattande nationellt stöd kommer landets regioner ha 

stora svårigheter med ett införande av en nationell kollektivtrafikbiljett. Det är dock ett system 

som vi ständigt måste sträva mot.  

I dagsläget arbetar S-ledda Region Kalmar län och dess kollektivtrafik med att ta små steg mot att 

uppfylla den visionen. Genom samarbete med kringliggande regioner och diverse biljettsystem 

skapas förutsättningar för alltmer täckande kollektivtrafikbiljetter. Ju fler som samarbetar desto 
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bättre förutsättningar finns för att uppnå målet med en nationell kollektivtrafikbiljett. Det är en 

utveckling som Socialdemokraterna i Kalmar län ska driva på.  

 

Distriktsstyrelsen föreslår därför distriktskongressen: 
 
Att bifalla motionen i sin helhet 
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Bostadspolitik 

C1 - Förändring av bostadsanpassningsbidrag och 
återanvändning av utrustning – Oskarshamns ak 
Bostadsanpassningsbidrag är en nödvändig åtgärd för personer som behöver anpassa sitt boende 

för att möjliggöra ökad tillgänglighet och livskvalitet. Idag finansieras dessa anpassningar av 

kommunen och övergår till personen som får anpassningen och/eller fastighetsägaren när 

installationen är klar. När en person sedan flyttar från sin bostad så finns inget krav på att 

återlämna den utrustning som har beviljats för att möjliggöra för personen att ett självständigt liv 

i sin bostad. Det kan handla om anpassningar och utrusning i form av ramper, trapphissar och 

toalettmoduler. Detta är tre exempel på anpassningar och utrustningar som är kostsamma.  

När en person som har beviljats anpassning och/eller utrustning flyttar så blir övertar 

fastighetsägaren utrustningen utan krav på sig att återlämna utrustningen. Fastighetsägaren kan 

därför avyttra utrustningen via försäljning eller genom att slänga den.  

Det vore ur ett samhällsekonomiskt- och miljömässigt perspektiv mer effektivt om utrustning 

såsom ramper, trapphissar och toalettmoduler som inte längre personen behöver återlämnas till 

kommunen. Återlämnat material går oftast att återanvända. Idag sker det inte eftersom att 

utrustningen tillfaller fastighetsägaren.  

I ett flerfamiljshus tillfaller tex en anpassning i form av installation av en trapphiss 

fastighetsägaren och denna får behålla trapphissen kostnadsfritt även när hyresgästen med behov 

av trapphissen flyttar. 

Vi menar att en översyn bör ske av regelverket så att återanvändning av utrustning blir 

huvudregel i de fall som det är möjligt. Det bör därför undersökas hur regelverket kan förändras 

för att främja återanvändning och hur systemet kan förändras för att uppnå det.  

Med anledning av ovanstående så yrkar jag:  

att en översyn ska ske av bostadsanpassningsbidraget för att öka och stimulera till mer 

återanvändning.  

att  Socialdemokraterna i Oskarshamns kommun antar motionen som sin egen och 

sänder den till Socialdemokraterna i Kalmar läns distriktskongress och 

Socialdemokraternas partikongress.  

att  Socialdemokraterna i Kalmar län antar motionen som sin egen och sänder den till 

Socialdemokraternas partikongress. 

Marie Holmgren 
Joakim Rylin 
Jerry Mohs 
Thomas Oscarsson 
Lis Lyrbo 
Yusuf Sheekh 
Sofia Gerhardsson 
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Motionen är antagen som arbetarekommunens egen den 4 december 2023 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion C1 

Föredragande: Angelica Katsanidou 

Motionärerna lyfter en viktig fråga ur flertalet aspekter. I grunden handlar frågan om miljömässig 

och ekonomisk hållbarhet. När vi siktar mot att skapa en cirkulär ekonomi med en ökad 

återanvändning ligger motionen väl i tiden. Även frågan om bostadsanpassning i stort har varit i 

ropet de senaste åren bland annat genom ny lagstiftning 2018. I grunden kvarstår problematiken 

med att för få bostadsanpassningar görs. Inte sedan 90-talet har så lite bidrag till 

bostadsanpassning betalats ut. I samband med den av motionärerna föreslagna översynen 

behöver eventuella förändringar i bostadsanpassningen hanteras varsamt för att inte avskräcka 

från att fler bostadsanpassningar görs.  

I dagsläget kan kommuner sluta avtal med ägaren av utrustningen för att överta äganderätten. 

Detta blir då en civilrättslig handling och inte ett förvaltningsbeslut. Enligt Boverkets senaste 

rapport om bostadsanpassningsbidraget och återanvändande av utrustning hade under 2019 cirka 

88 procent av kommunerna vid något tillfälle tillgodosett en sökandes behov med en begagnad 

produkt. Andelen begagnade produkter i sin helhet torde dock kunna utökas i linje med 

motionärernas förslag.  

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 
 
Att bifalla motionen i sin helhet 
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C2 - 190 000 bor ofrivilligt kvar hemma hos sina föräldrar – 
Västerviks ak 
 
Hyresrättsföreningen genomför en undersökning som gäller ungas boende vartannat år sedan 
1997. 
Urvalet består av personer i åldern 20 – 27 år. 
2023 har man slumpvis valt ut personer från Skatteverkets adressregister. 
4 896 svar har samlats in. 65 procent av de som svarat har eget boende. 26 procent bor hos 
föräldrar. 
8 procent är inneboende hos någon annan och 1 procent bor på annat sätt. 
Bland dem som bor hos sina föräldrar vill 77 procent bo på annat sätt, vilket motsvarar drygt 
190 000 personer. 
Kostnaden som åldersgruppen 20 – 27 år har för boendet har ökat rejält och är i genomsnitt 5 
395 kronor. 2021 var siffran 4 404 kronor. 
Kostnaden tillsammans med svårigheter att överhuvudtaget hitta boende, är bidragande orsaker 
till att andelen unga vuxna som bor kvar hos en eller båda föräldrar ökat till 26 procent. 
Trots att det byggts bostäder så har gruppen som ofrivilligt bor kvar hemma vuxit. Nu står vi 
inför en situation där bostadsbyggandet kraftigt minskar vilket innebär att situationen riskerar att 
kraftigt försämras. 
För att förhindra detta så måste beslut tas på alla politiska nivåer för att åstadkomma en 
förbättring vad gäller fler bostäder och då inte minst till unga vuxna. 
Exempel på detta kan vara regelförenklingar, nya lagar inom bostadssektorn kombinerat med 
direkta och indirekta bidrag och ersättningar för boendet. 
 
Med stöd av ovanstående föreslår jag 
 

att  vi ger i uppdrag till våra politiska beslutsfattare på alla politiska nivåer att fatta 

beslut som bidrar till att fler bostäder byggs 

 
att distriktsårskonferensen i Kalmar län antar motionen och skickar den vidare till 
partikongressen. 
 
Krister Örnfjäder 
 
Motionen är antagen av Västerviks arbetarekommun.  

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion C2 

Föredragande: Matilda Wärenfalk 

För oss socialdemokrater är bostaden en social rättighet och bostadspolitiken är en viktig del av 

välfärdspolitiken. Vi vill att hemmet ska vara den trygga punkten i varje människas liv och vill 

därför vidta kraftfulla åtgärder mot bostadssegregationen. 

 

Bostaden påverkar vilka arbeten du kan ta, var du kan studera och hur mycket av din vakna tid 

som går till pendling. Det avgör om du kan flytta hemifrån, påverkar vilka förskolor och skolor 
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som är tillgängliga för dina barn och möjligheten att känna ro. Målet för oss socialdemokrater på 

alla politiska nivåer är ett Sverige där alla kan bo bra genom hela livet. 

 

Socialdemokraterna arbetar hårt för att återinföra investeringsstödet för att det ska byggas fler 
bostäder som vanligt folk har råd att bo i. Partiet arbetar aktivt för att särskilda satsningar ska 
göras för att fler unga ska kunna flytta hemifrån och få sin första bostad, exempelvis genom ett 
särskilt startlån för unga och andra förstagångsköpare. 
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 

 

Att anse motionen besvarad 
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Välfärd 
D1 - Ett mer jämlikt Sverige för regioner och kommuner emellan – 
Vimmerby ak 
Arena Idé:s rapport Ett ojämlikt Sverige sammanfattar på ett adekvat och oroväckande sätt 

ojämlikheten i Sverige. 

”I likhet med de andra nordiska länderna ses Sverige fortfarande som arketypen för ett 

jämlikt samhälle baserat på samförstånd med en stark och omfördelande välfärdsstat, en 

hög nivå av arbetstrygghet, låg ojämlikhet i fråga om inkomst och förmögenhet och en 

framgångsrik högteknologisk exportsektor.  

En närmare granskning avslöjar emellertid en ojämlik bild av samhället och ekonomin i 

Sverige. I likhet med andra europeiska länder har ekonomiska, digitala och ekologiska 

omställningar lett till strukturella förändringar. Förmågan att anpassa sig till dessa 

förändringar i samhället och ekonomin är ojämnt fördelat, med vissa regioner som drar 

fördel av förändringarna och andra som hamnar efter. Det finns alltmer bevis för att 

sociala ojämlikheter i allt större utsträckning är kopplat till regionala skillnader. Det verkar 

vara svårt att bekämpa ojämlikheterna utan att ta hänsyn till de regionala skillnaderna […]  

I nästan hälften av alla kommuner har antalet invånare minskat under de senaste 30 åren 

[…] De kommunerna står inför en situation med infrastruktur och offentliga anläggningar 

som är överdimensionerade. Befolkningsminskningen har stärkt den pågående 

demografiska processen med en åldrande befolkning eftersom de flesta äldre stannar kvar 

där de bor. Istället för skolor är äldreboenden mycket efterfrågade [...] Den här regionala 

omfördelningen i befolkningen har långtgående konsekvenser för den svenska modellen, 

för välfärdstjänster, där välfärdstjänster (skola, vård och äldreomsorg) sköts och 

tillhandahålls på kommunal nivå. De regionala obalanserna gör det allt svårare att uppnå 

målet att alla medborgare ska omfattas av ett lika och jämlikt välfärdssystem” 

Rapporten menar att Sverige kan delas in i ”fyra Sverige” gällande levnadsförhållanden, 

ekonomiska indikatorer och social välfärd. Vår region innehåller tre av dessa ”fyra Sverige”. 

Slutsatserna understryker behovet av att se över den ekonomiska och sociala politiken. Utgivarna 

pekar bland annat på betydelsen av en likställd välfärdsnivå i hela landet och att det behövs en 

förändring av hur man ser på regionala skillnader och hur politiska åtgärder bör riktas. Att det 

behövs ett nytt tillvägagångsätt för regional utveckling. 

Även OECD:s rapporter visar på ökade regionala ojämlikheter i Sverige och att ojämlikheten 

leder till sämre ekonomiska möjligheter, sämre välfärd och svagare social sammanhållning. Vi 

behöver ta dessa frågor på största allvar och komma med lösningarna för ett mer jämlikt Sverige 

för både regioner och kommuner emellan.  

Vi föreslår distriktskongressen: 

att  distriktsstyrelsen fördjupar sig i rapporten och läget för kommunerna i länet.  

att  denna fråga tas till partistyrelsen och att rapporten tas i beaktande i arbetet med att 

uppdatera samhällsanalysen. 
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Camilla Stridh 

Motionen sänds till distriktskongressen antagen av: Vimmerby arbetarekommun 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion D1 

Föredragande: Marie Johansson 

Motionen, som är inlämnad av Vimmerby arbetarkommun, grundar sig till stor del på 
insikter från Arena Idé:s rapport “Ett ojämlikt Sverige”. Rapporten lyfter fram en av de 
viktigaste frågorna i samhället idag -den växande regionala ojämlikheten och dess 
konsekvenser för vår svenska välfärdsmodell. 
 
Man framhåller här vikten av att vi ser över den ekonomiska och sociala politiken 
med fokus på kommunal och regional utveckling. Vi behöver arbeta för att 
säkerställa likvärdiga levnadsvillkor och välfärd var man än bor i landet. Detta är inte 
bara en fråga om rättvisa utan kan även stärka landets ekonomiska utveckling, 
sociala sammanhållning och ett långsiktigt hållbart samhälle. 
 
Motionen lyfter också fram OECD.s rapport som sätter detta i ett internationellt 
perspektiv. Denna rapport bekräftar att detta inte enbart är en isolerad utmaning för 
Sverige utan en del av en större global trend. Kanske kan detta ge oss möjlikhet att 
också dra lärdom från andra länder och sen anpassa dessa ev. lösningar till vårt 
lands förhållande. 
 
Genom att aktivt arbeta för att minska regionala ojämlikheter kan vi ta ett steg 
närmre ett Sverige där alla, oavsett var man bor, har lika möjligheter och tillgång till 
en välfärd av hög kvalitet. Med andra ord “ett Sverige mer likt Sverige igen” ( citat 
Magdalena Andersson) både för nuvarande och kommande generationer 
Konkret föreslås i motionen att distriktsstyrelsen fördjupar sig i innehållet i Arena 
Idé:s rapport. Detta som en viktig utgångspunkt för vidare diskussioner kring 
situationen i länets kommuner och i regionen. 
 
Denna för framtiden så viktiga fråga arbetas det idag även med i de grupper partiet 
tillsatt för att ta fram en mer aktuell samhällsanalys. 
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 
 
Att bifalla första att-satsen 
 
Att  anse den andra att-satsen besvarad  
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D2 - Vilken generation blir först med löständer? – Vimmerby 
ak 
Alltmer forskning bedrivs kring dåliga tänder och kopplingen till andra sjukdomar. Diabetes, 

hjärt—kärlsjukdom och lungsjukdom är bara ett axplock av tragedier som den medicinska 

forskningen visat hänger ihop med dåliga tänder. 

Samtidigt som forskningen kring mun— och tandhälsans betydelse för resten av kroppen ökar 

och kopplar dem samman mer och mer är regionens preventiva tillgänglighet till Folktandvård i 

princip obefintlig. I Vimmerby finns det exempel på medborgare i 40 årsåldern som väntat över 

12 år på att få en undersökningstid och ännu inte fått det! Det är stört omöjligt som nyinflyttad 

till Region Kalmar län och Vimmerby kommun att få en undersökningstid. Som nyinflyttad 2018 

har jag själv stått i kö i närmare tre år till Folktandvården. Det här är bedrövligt och ska inte få 

förekomma i en Socialdemokratiskt styrd region. 

Något behöver göras och det kvickt. För att minska förekomsten och utvecklingen av allvarliga 

sjukdomar behöver folktandvården snäppa upp och det rejält. De som är i arbetsför ålder idag 

ska inte behöva bli den första generationen som åter får löständer på grund av dålig munhälsa. 

Jag föreslår distriktskongressen: 

att  en bortre tidsgräns för tandläkarundersökning på Folktandvården införs. 

att  ingen medborgare i arbetsför ålder ska behöva vänta mer än 2 år på en 

tandläkarundersökning i Kalmar län. 

att  partidistriktet antar motionen och aktivt driver den i regionen. 

 

David Fernhed 

Motionen sänds till distriktskongressen antagen av: Vimmerby arbetarekommun 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion D2 

Föredragande: Angelica Katsanidou 

Motionären lyfter en viktig fråga för många boende i Kalmar län. Tandvård ska erbjudas samtliga 

som är bosatta i länet och målet är givetvis en god tandhälsa och en tandvård på lika villkor för 

hela befolkningen. En avgörande princip är att behovet alltid ska styra. Under en längre tid har 

väntetiden till folktandvården varit längre än önskvärt. Särskilt pandemin har påverkat 

väntetiderna. I ett pressat läge ska de med omfattande behov, många gånger barn och unga, vara 

främst i prioriteringsordningen.  

I den aktuella regionplanen (2024–2026) som i höstas klubbades i regionfullmäktige inkluderade 

vi ett uppdrag till regiondirektören att redovisa förslag på ny frisktandvårdsmodell inom 

folktandvården så att den mer speglar principen om vård efter behov. Att föregå det arbetet och 

föreslå andra principer vore i dagsläget omdömeslöst.  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 
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Att anse motionen besvarad 

D3 - Högre ersättning för de som uppbär sjukersättning – 
Mönsterås ak 
Att födas med eller senare i livet drabbas av sjukdom eller skada som bedöms vara livslång och 

leder till att det inte är möjligt att förvärvsarbeta är ett trauma både psykiskt men även 

ekonomiskt. Sjukersättningen är 64,7% av tidigare lön. Taket för sjukersättningen är 23 171:- 

kronor per månad: - som lägst är ersättningen : - brutto/månad. För de som inte fyllt 21 år är 

ersättningen som lägst 13 275:-,  Beräkningen av sjukersättningen utgår ifrån den inkomst den 

sjuke haft under de senaste åren innan sjukdom skada. Det innebär ofta att sjukersättningen 

beräknas utifrån sjukpenning, då sjukersättningen för det mesta föregås av en längre tids 

sjukskrivning. Skillnaden mellan den högsta ersättning det går att få vid sjukskrivning är 36 540:-  

är 13 369:- högre än högsta beloppet för sjukersättning. 

Vid beräkningar av pensionsgrundande inkomst används ett förhöjt prisbasbelopp. Sjukpenning 
beräknas utifrån den beräknade årsinkomsten. När det gäller uppräkningen av sjukersättningen så 
följer den inte alls löneutvecklingen utan enbart den allmänna prisutvecklingen som inte avspeglar 
fullt ut de skillnader i kostnadsutveckling den enskilde har för sin försörjning år från år. 

För att få bättre rättvisa och minskade klyftor mellan ålderspension och sjukersättning bör en 
ändring av följsamheten för sjukersättning i den årliga uppräkningen komma till stånd och 
uppräknas på samma sätt som ålderspension. 

De låga ersättningsnivåer har gjort att vi idag har en grupp som i många avseende kan beräknas 

som fattiga och bara har råd med det allra nödvändigaste. De som ytterst blir lidande är barnen 

som inte kan ägna sig åt de fritidsaktiviteter som kostar pengar. Att till exempel delta i 

musikskolan kostare pengar och kräver att föräldrarna har den ekonomiska möjligheten att både 

betala avgiften samt köpa ett instrument.  Ofta har den sjuka kostnader för vårdbesök, mediciner, 

hjälpmedel och sjukresor. Visserligen finns det högkostnadsskydd men med tanke på de låga 

ersättningsnivåerna så är det en stor kostnad för någon som uppbär en låg sjukersättning. Den 

låga ersättningen riskerar innebära att den sjuke blir beroende av sin partner för sin försörjning, 

det kan leda till ett ojämlikt förhållande som kan vara påfrestande för båda parterna. De flesta 

som får sjukersättning är kvinnor, det är ofta psykisk ohälsa och förslitningsskador som orsakar 

deras sjukdom.  

Vi föreslår distriktskongressen besluta:  

 
att  Socialdemokraterna i Kalmar län ställer sig bakom en höjning av sjukersättningen 

och att riksdagsledamöterna får i uppdrag att driva frågan. 

  
att  Socialdemokraterna i Kalmar län ställer sig bakom en höjning av sjukersättningen 

så att den hamnar på samma nivå som sjukpenningen och att riksdagsledamöterna 
får i uppdrag att driva frågan   

 
att Socialdemokraterna i Kalmar län ställer sig bakom att ändra den årliga  

uppräkningen för sjukersättning så att den uppräknas på samma sätt som  
ålderspensionen 
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Ulrica Widesdotter 
Motionen sänds till distriktskongressen, antagen av Mönsterås AK styrelse 22/1 2024 
 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion D3 

Föredragande: Lena Hallengren 

 

Motionen, som är inlämnad av Mönsterås arbetarekommun argumenterar för en höjning av 

sjukersättning så att det är i samma nivå som sjukpenning samt att den ska räknas upp årligen på 

samma vis som ålderspensionen för att minska klyftorna bland landets pensionärer. Motionären 

skriver också att majoriteten av de som uppbär sjukersättning är kvinnor till följd av psykisk 

ohälsa och förslitningsskador.  

Ojämlikhet i inkomst och levnadsstandard ökar med högerpolitik och ekonomisk kris, vilket vi 

ser tydligt i dagens läge. Sjukersättning bör, liksom andra delar av trygghetssystemet, vägas mot 

satsningar för att trygga välfärden och öka människors möjlighet till arbete.  Därför bör vi i första 

hand arbeta för ett långt och friskt arbetsliv med bra arbetsvillkor för att inte försätta människor i 

en situation där de inte kan arbeta längre på grund av förslitningsskador. Vi behöver arbeta för en 

aktiv och tillgänglig sjukvård för att främja psykisk hälsa och välmående.  

Då ämnet kräver fler insatser än endast en höjning av belopp och förändring av beräkning är det 

inte fullt ut tillräckligt med de att satser som föreslås - att riksdagsledamöterna ska driva denna 

specifika budgetfråga.  

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 

Att  avslå motionen i sin helhet 

 

   



63 
 

 
 

D4 - Höjt bostadstillägg för personer som uppbär 
sjukersättning – Mönsterås ak 
Att drabbas av en sjukdom eller skada mitt i livet och inte längre kunna arbeta är ett trauma och 

påverkar hela livssituationen och tyvärr även ekonomin. Att mitt i den traumatiska situationen 

som det innebär att mista sitt arbete behöva oroa sig för sitt boende förstärker situationen 

ytterligare, där ska samhällets välfärdssystem gå in och stödja individen och hens familj. Bostaden 

är en individ eller familjs största utgift och oron runt att inte ha ekonomiska förutsättningar att 

bo kvar ska inte bli ytterligare en omständighet för oro. 

Idag betalas bostadstillägg till cirka 115 000 personer med sjukersättning eller aktivitetsersättning, 

46,3% av de med sjukersättning får bostadstillägg. Totalt motsvarar det cirka 5,1 miljarder kronor 

som Försäkringskassan betalar ut i bostadstillägg per år till personer med någon form av 

funktionsnedsättning.  

 

Personer med sjukersättning har idag i genomsnitt högre bostadskostnader än pensionärer, 

bostadskostnaden för dem med sjukersättning är uppskattningsvis cirka 40 procent högre än 

pensionärernas. Det beror på att personer med sjukersättning p.g.a. familjesituationen är i behov 

av större bostad. Ofta finns det hemmavarande barn och boendet är anpassat efter familjens 

behov. Ett boende som är inordnat efter de ekonomiska förutsättningar hushållet hade innan 

sjukdom eller skada påtagligt förändra hushållets inkomst.  

 

En ensamstående med sjukersättning kan få som mest 6 550 kronor per månad, vilket är 96 

procent av bostadskostnaden upp till 5 000 kronor och 70 procent av bostadskostnaden mellan 5 

000 och 7 500 kronor. Ersättning betalas inte ut för den del av din boendekostnad som överstiger 

7 500 kronor. För en ensamstående pensionär är 7 290 kronor per månad det högsta 

beloppet du kan få i bostadstillägg. Det medför att personer som uppbär sjukersättning 

är maxbeloppet 740 kronor lägre än för en pensionär.  

Personer med sjukersättning har mycket låg ersättning och därmed mycket ansträngd ekonomi 

vilket drabbar barnen hårdast då vårdnadshavare inte har råd med mer än det allra nödvändigaste.  

 

Efter påtryckningar från pensionärsorganisationer och en stor debatt runt fattigpensionärer har 

bostadstillägget för pensionär höjts. Men höjningen gäller inte för de personer som uppbär 

sjukersättning, de har fortfarande som mest möjlighet att få bostadstillägg på 5 560 kronor. 

Att bostadstillägget inte höjs för de med sjukersättning kan medföra att de får sämre möjligheter 

att efterfråga bostäder med god standard och tillgänglighet. 

Att ytterligare öka klyftorna i samhället överensstämmer inte med den Socialdemokratiska 

visionen om ett jämlikt samhälle. I ett starkt samhälle ska ingen behöva leva på knappa 

ekonomiska marginaler. En stark välfärd är vårt bästa verktyg för ökad trygghet och 

jämlikhet. 
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Distriktskongressen föreslås besluta: 

 

 

att  Socialdemokraterna i Kalmar län ställer sig bakom det som anförs i motionen och 

att riksdagsledamöterna får i uppdrag att driva frågan  

 
 
Motionär: Ulrica Widesdotter 
 
 
Motionen sänds till distriktskongressen, antagen av Mönsterås AK styrelse 22/1 2024 
 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion D4 

Föredragande: Björn Petersson 

Motionären belyser en orättvis konsekvens av att vi i regeringsställning lyckades med att höja 

bostadstillägget för ålderspensionärer men inte på motsvarande sätt lyckades få upp nivån på för 

de som uppbär sjukersättning, det som förr kallats sjukpension.  

Som motionären beskriver har en stor opinion för förbättrade grundtrygghet för 

ålderspensionärer drivit fram höjningen trots det motstånd som finns hos de forna 

Allianspartierna. Där är motståndet större gentemot förbättringar i sjukersättningen.  

Ett höjt bostadstillägg så som motionären efterfrågar lyftes fram till partiets budgetförhandlingar 

av den socialdemokratiska gruppen i socialförsäkringsutskottet under förra mandatperioden.  

Som socialdemokrater eftersträvar vi ett starkt trygghetssystem. Bostadstillägget för de som 

uppbär sjukersättning bör motsvara det för ålderspensionärer i det håller distriktsstyrelsen med 

motionären men utifrån utformningen av motionens att-sats måste vi avslå motionen. Det är 

distriktsstyrelsens mening att att-satsen som vi beslutar om ska beskriva vem som ska göra vad. 

Att den måste kunna stå för sig själv. Därför bör motionen avslås. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen: 

Att  avslå motionen  
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D5 - Lägre skatt för personer som uppbär sjukersättning - 
Mönsterås 
 

Att ha en medfödd funktionsnedsättning eller om man senare i livet drabbas av en sjukdom, 

handikapp eller skada innebär förutom att man inte längre kan arbeta även att den ekonomiska 

situationen påverkas starkt. Sjukersättningen är låg och för den gruppen som uppbär 

sjukersättning är skatten hög. Det råder i Sverige stora skillnader i beskattning, de som är sjuka är 

de som betalar mest i skatt. Det är inte värdigt ett välfärdssamhälle att de som är svagast är de 

som beskattas hårdast. Skillnaderna i beskattning mellan en som förvärvsarbetar och den som är 

sjuk är flera tusen per månad.   

 

Det var den moderatledda regeringen som 2007 införde det första jobbskatteavdraget och har 

därefter utökats vid ytterligare fem tillfällen. Det innebar att de som hade ett arbete fick betala 

lägre skatt än de som inte arbetade. Syftet med den skattepolitiken var enligt den moderatledda 

regeringen att öka motivationen att arbeta. Det innebär att sjuka, arbetslösa, föräldralediga, 

studenter och pensionärer betalade mer skatt än löntagarna.  

 

Pensionärerna har efter stora protester fått genom flera höjningar av grundavdraget samt sänkt 

skatt. Detta är mycket positivt och en åtgärd som den S-ledda regeringen genomfört. Men 

skillnaderna i beskattningen mellan löntagare och de som inte arbetar är fortfarande kvar. Att 

råka ut för eller ha en medfödd funktionsnedsättning är inget någon själv väljer eller kan påverka 

och därför bör den gruppen inte straffas genom att betala mest i skatt. 

 

Kvinnor är den grupp som drabbas hårdast då många kvinnor drabbas av förslitningsskador och 

psykisk ohälsa, det är fler kvinnor än män som på grund av sjukdom inte kan återgå till arbetet 

utan får sjukersättning.  

 

 

Vi föreslår distriktskongressen besluta:  

 
 

Att  Socialdemokraterna i Kalmar län ställer sig bakom det som anförs i motionen och 

att riksdagsledamöterna får i uppdrag att driva frågan  

 

 

Ulrica Widesdotter 
 
 
Motionen sänds till distriktskongressen, antagen av Mönsterås AK styrelse 22/1 2024 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion D5 

Föredragande: Björn Petersson 

Motionären påtalar hur jobbskatteavdraget innebär en högre skattesats på sjukersättning än på 

förvärvsarbete. Vidare pekar motionären på hur grundavdraget för ålderspensionärer har höjts att 
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minska orättvisan i skatt gentemot förvärvsarbetare och påtalar att det är flera grupper som inte 

fått motsvarande sänkningar. 

Jobbskatteavdraget som idé går emot vår socialdemokratiska tanke om börda efter bärkraft. Det 

är fördelningspolitiskt avigt att ha högre skatt när vi är sjuka, föräldralediga eller studerar. Ur vårt 

perspektiv är det tvärtom när vi är i arbete, när vi är friska och när vi har bra inkomster som vi 

kan och bör bidra som mest till vårt samhälle.  

Ännu tydligare blir orättvisan i ljuset av att flera av jobbskatteavdragen finansierats med ökningar 

av allmänna löneavgiften. Överskott i arbetsgivaravgiften på grund av försämrade villkor i 

framförallt sjukförsäkringen.  

Att det är orättvist med högre skattesats när vi är som svagast i det håller distriktsstyrelsen med 

motionären men utifrån utformningen av motionens att-sats måste vi avslå motionen. Det är 

distriktsstyrelsens mening att att-satsen som vi beslutar om ska beskriva vem som ska göra vad. 

Att den måste kunna stå för sig själv. Därför bör motionen avslås. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen: 

Att  avslå motionen  
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Arbetsliv 

E1 - 90 dagars garantin - Åtgärder för att minska 
ungdomsarbetslösheten – Mönsterås ak 
 

Många är vi som med stor glädje, stolthet och framförsikt sjungit studentsången Sjung om 

studentens lyckliga dar. Förväntningarna inför framtiden är höga, det kan vara fortsatta studier 

eller ett jobb som väntar efter många år på skolbänken. Men för några ungdomar som slutar 

gymnasiet är framtiden oviss, det kan bli månader eller i värsta scenariot år av arbetslöshet.  

 

En inkomst innebär frihet, det ger möjlighet att flytta hemifrån. En inkomst är för många 

synonymt med att vara vuxen. Att inte ha ett jobb innebär inte endast att individen inte har en 

inkomst utan det medför även uteslutning i det viktiga sociala sammanhanget som ett jobb 

innebär. Att ha en fast inkomst är förutsättningen för att få hyra en bostad och få ett banklån. Ett 

flertal studier visar att den psykiska ohälsan hos de som varit arbetslösa en längre tid är betydligt 

högre än de som har ett arbete.  

 

I november 2023 var 115 700 av unga vuxna mellan 18–24 år arbetslösa. Det motsvarar 18,6 

procent av arbetskraften i åldersgruppen och är en ökning med drygt 1 procentenhet jämfört med 

samma månad föregående år. Ser man till utvecklingen på några års sikt så har ungdomslösheten 

under en lång tid hållit sig på relativt höga nivåer. Det talar för att ungdomsarbetslösheten inte 

enbart är ett konjunkturproblem. Ett problem är att allt för många lämnar gymnasieskolan utan 

fullständiga betyg. Men även ungdomar med fullständiga gymnasiebetyg hamnar utanför 

arbetsmarknaden.  

 

Under finanskrisen 2008 ökade arbetslösheten i samtliga åldersgrupper och ökningen var som 

störst bland ungdomar. Under senare år har arbetslösheten återgått till mer normala nivåer men 

ungdomsarbetslösheten ligger fortfarande kvar på en högre nivå än i övriga grupper. Nu när vi 

befinner oss i en lågkonjunktur så varnas det för att arbetslösheten kommer att öka under 

nuvarande år. 

  

Arbetslöshet hos unga individer innebär att de kunskaper de förvärvat i skolan inte tas tillvara. 

Kunskaper är i dagens samhälle en färskvara och mycket av den fortbildning som behövs sker på 

arbetsplatsen, vilket kan medföra att en längre arbetslöshet riskerar minska möjligheten att få ett 

jobb som är relevant utifrån sin utbildning. Framför allt har samhället inte råd att gå miste om all 

den talang som våra unga besitter. Därför måste målet vara att ingen ungdom ska behöva starta 

sitt vuxenliv i sysslolöshet. 

 

Inför valet 2014 lovade Socialdemokraterna en 90-dagarsgaranti som innebar att alla arbetslösa 

ungdomar skulle få arbete, praktik eller en utbildning inom 90 dagar. Socialdemokraterna 

placerade med sitt vallöfte ungdomsarbetslösheten i centrum för valrörelsen och lovade stora 

resultat. När Stefan Löfven lade fram förslaget på en pressträff  

den 27 augusti, bara några veckor innan valet, sade han ”90-dagarsgarantin är vårt viktigaste 

vallöfte. En framtidsreform som ska ge våra ungdomar framtidshopp.” Garantin var avsedd för 

unga vuxna och innebar en bortre gräns för hur länge en arbetslös person kunde vara arbetslös 
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innan hon eller han erbjuds ett arbete, en utbildning eller en insats som leder till arbete eller 

studier. Garantin togs bort 2019.   

 

 

Vi föreslår distriktskongressen besluta:  

 

 

att länets riksdagsledamöter ges i uppdrag att verka för att Socialdemokraterna 

implementerar en jobb- och utbildningsgaranti främst riktad mot unga med 

utgångspunkt från den tidigare 90-dagarsgarantin  

  

 

Motionär: Ulrica Widesdotter 
 
 
Motionen sänds till distriktskongressen, antagen av Mönsterås AK styrelse 22/1 2024 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion E1 

Föredragande: Gunnar Jansson 

Motionären tar upp en viktig fråga när det gäller att minska ungdomsarbetslösheten. Vi har som 

parti ända sedan grunden haft rätten till arbete som ett av våra viktigaste mål. Det är väldigt 

viktigt att man som ung kan etablera sig på arbetsmarknaden. 

I motionen så framgår det att arbetslösheten för unga mellan 18 – 24 år är 18,6 % vilket är en 

väldigt hög siffra. Detta är siffran som SCB kommer fram till när man mäter hur många som är i 

arbete och då räknas även de som ex. studerar som arbetslös. 

En mer rättvisande bild är att se hur många som är inskrivna på Arbetsförmedlingen och då är 

det 8,3 %, vilket i sig är en alldeles för hög siffra som har varit sjunkande under de senaste åren, 

men sista månaderna stigit lite. 

När man ser vilka ungdomsgrupper som har svårast att komma in på arbetsmarknaden så är det 

de som inte har en gymnasieutbildning, de som är utrikes födda och unga med funktionshinder. 

Har man klarat att fullfölja gymnasiet så är möjligheten till jobb riktigt stor. 

Den stora insatsen som skulle ha en stor inverkan när det gäller arbetslösheten vore att betydligt 

fler klarar gymnasiet. För att klara det behövs större satsningar på skolan och även att Komvux 

och Yrkesvux har tillräckligt med resurser för att de som inte klarat skolan kan komplettera sin 

utbildning. Även Folkhögskolan behöver få förstärkta resurser för att ge möjlighet till unga att 

komplettera sina kunskaper. 

När det gäller de med olika former av funktionshinder behövs ofta speciella insatser för att kunna 

ta steget till arbetsmarknaden. Där behövs ett nära och bra samarbete mellan kommun, Af och 

regionen. I Kalmar län har Samordningsförbundet ett antal insatser med goda resultat för de som 

är långt från arbetsmarknaden. 

I dag har Af ett program för unga upp till 25 år som går under namnet ”jobbgaranti” som 

påminner ganska mycket om den 90-dagars garanti som infördes 2015. Det innebär att om man 

är arbetslös i 90 dagar så har man rätt att få en arbetspraktik, aktivhjälp att söka jobb, studie- och 
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yrkesvägledning. Det kan också leda till arbetsmarknadsutbildning, folkhögskoleutbildning med 

mera 

När det gäller arbetsmarknaden så är det även om det just nu är lite av en lågkonjunktur många 

sektorer som verkligen behöver nya medarbetare. Vi har bland annat hela välfärdssektorn där det 

är brist och kommer att behövas många nyanställningar. Vi har en industri som också behöver 

anställa relativt mycket lika dant är det inom hela transportsektorn. 

I stället för att införa någon ny garanti så är det bättre att våra riksdagsledamöter jobbar med att 

se till att det blir en större tilldelning till hela utbildningssektorn, från förskola till 

arbetsmarknadsutbildningar. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 

 

Att anse motionen besvarad 
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Partiinternt 

F1 - Arkivering och gallring av gamla handlingar – Norra 
Ölands ak(Borgholm) 
Arbetarekommuner och S-föreningar i distriktet saknar, kanske som vi, någonstans att arkivera 
gamla handlingar. 
 
Vi har ingen egen lokal där vi känner oss ”hemma” och som är ändamålsenlig som arkiv. 
 
Vi har fått nej både från Borgholms kommun och Folkrörelsearkivet att vara oss behjälpliga på 
grund av att de har utrymmesbrist. 
 
Ett annat bekymmer, i samband med arkivering, är att vi saknar struktur för vad som är av värde 
att spara, förutom det som finns angivet i stadgarna. 
 

Vi föreslår distriktskongressen; 

 

att ge distriktsstyrelsen i uppgift att utreda och föreslå en organisation som säkerställer 

att gamla handlingar, även i små organisationer, får en säkerställd framtid. 

 

Hans Andersson och Herman Halvarsson 

 

Motionen sänds till distriktskongressen antagen av: Borgholms arbetarekommun 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion F1 

Föredragande: Jonas Erlandsson 

Motionärerna tar upp en viktig fråga som handlar om att bevara vår historia för eftervärlden. 

Distriktsstyrelsen känner sig manad att anamma motionärernas önskan om en utredning som 

föreslår en organisation som säkerställer att vår historia bevaras för eftervärlden. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen:  

Att  bifalla motionen.    
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F2 - Vad händer med våra motioner? – Hultsfreds ak 
På vår partikongress i länet tas många olika beslut i frågor där vi lämnat in motioner. En del får 

våra riksdagsledamöter uppgiften att driva vidare, en del går till olika organisationer för 

förändring. 

Men vad händer efter beslutad hantering på kongressen? Hur får vi återkoppling på hur arbetet 

fortlöper och vad som händer i frågan? Vi tror de är värt något för alla motionsskrivare och vi 

som parti att få veta vad som hände?  

Vi tror de vore mycket värt om vi kan redovisa vad händer efter vår kongress och med de beslut 

som tas. Det är värdefullt, både för den/de som skrivit motionen, men också för att i allt arbete, 

framför allt utvecklingsarbete, är uppföljning och återkoppling något som ofta tappas bort men 

som är nog så viktigt för fortsatt arbete med de olika frågorna. 

De kanske ska redovisas inför varje val? En uppföljning där vi följer upp hur det gått och därmed 

ger ett underlag för fortsatt arbete. 

Med dessa rader föreslår vi:  

att  distriktsstyrelsen får i uppgift komma med förslag på hur vi ska följa upp våra 

motioner. 

Tommy Rälg 

Antagen som sin egen av Hultsfreds Arbetarekommun 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion F2 

Föredragande: Jonas Erlandsson 

Motioner som inkommit till distriktskongressen och som behandlats av kongressen återredovisas 

vid nästkommande årskongress i verksamhetsberättelsen. Det är en ordning som 

distriktsstyrelsen tycker fungerar bra och är lättöverskådlig både för distriktsstyrelsen och 

arbetarekommunerna. Distriktsstyrelsen är dock inte negativ till att i samarbete och på initiativ 

från flera arbetarekommuner vara med och utveckla återrapporteringen till motionärer och 

medlemmar.  

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen: 

Att  anse motionen besvarad. 
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Övrigt 

G1 - Se över bestämmelserna vid folkinitiativ – Högsby ak 
  

De bestämmelser som finns gällande folkinitiativ har funnits sedan 2011 och behöver nu ses över 
och vissa förändringar genomföras. I en mindre kommun som till exempel Högsby krävs endast 
400 namnunderskrifter för att ett Folkinitiativ ska kunna föreslå folkomröstning i en viss fråga 
eller förslag som rör kommunens verksamhet. Medan det i till exempel Stockholm krävs många 
många tusen. Bestämmelserna säger 10 %, det är samma i alla kommuner och regioner men jag är 
övertygad om att det skulle behövs en annan modell. Jag bedömer att det är enklare för 
Folkinitiativ i mindre kommuner där det behövs få underskrifter att lyckas. Detta skapar en 
ojämlikhet mellan kommuner. 

  

Jag yrkar därför: 

  

att  ett intiativ tas av S riksdagsledamöter att bestämmelserna gällande Folkinitiativ ses 
över 

att  en gräns införs på antalet felaktiga namnunderskrifter införs som gör att 
folkinitiativet faller. 

att  hur arbetet fortskrider rapporteras på partiets distriktskongress 2025 

 
Magnus Gabrielsson 
 
Motionen antagen i sin helhet av Arbetarekommunens styrelse. 
 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion G1 

Föredragande: Anders Henriksson

Folkomröstningar är viktiga: 

 

Folkomröstningar ger medborgarna möjlighet att direkt delta i beslut som påverkar dem. Det 

stärker demokratin genom att ge folk en röst i politiska frågor. 

Genom att tillåta människor att rösta i viktiga frågor, ökar legitimiteten för de beslut som fattas. 

Folkomröstningar skapar en plattform för offentlig debatt och medvetenhet kring viktiga frågor. 

De uppmuntrar till att människor lär sig om olika ämnen innan de röstar. 

Folkomröstningar spelar därför en viktig roll för att stärka demokratin, öka medborgarnas 

deltagande och skapa legitima och informerade beslut. 

  

Samtidigt finns det ett antal utmaningar för folkomröstningarna. 

 

Många ämnen som tas upp i folkomröstningar är komplexa. Det kan leda till att väljare fattar 

beslut baserat på förenklade argument snarare än på en fullständig förståelse av frågan. 
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Valdeltagandet i folkomröstningar kan vara lågt, särskilt om frågan inte engagerar en bredare del 

av befolkningen. Det kan leda till att beslut som påverkar alla fattas av en liten grupp människor. 

 

Att hantera dessa utmaningar är viktigt för att säkerställa att folkomröstningar är effektiva verktyg 

för att stärka demokratin och fatta informerade beslut. Det kräver noggrann planering och en 

sund debattkultur. 

 

Regler för hur en folkomröstning kan beslutas eller initieras finns idag.  

  

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: 

Att bifalla första att-satsen 

Att anse att-sats två och tre besvarad  

 

 

 

 

 


